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zPRavOdaj ObCE PÍšť

Vážení čtenáři, 
milí spoluobčané,

v rukou držíte po-
slední letošní číslo 
Zpravodaje obce 
Píšť. Dny jsou nyní 
nejkratší v roce 
a prodlužuje se 
čas, který raději 
trávíme ve svých 
domovech, abychom se schovali před zimou. 
Je jen na nás, zda jej využijeme k úklidu, va-
ření a pečení, či si najdeme ve shonu, který 
každoročně předchází vánočním svátkům,  
i chvíli na rozjímání, bilancování uplynulého 
roku nebo na obyčejné povídání si s lidmi, 
kteří jsou nám nejblíže.
Vánoce a adventní čas mají samozřejmě du-
chovní rozměr. Vnímají jej lidé věřící i ti, kteří 
do kostela nechodí. Symbolický příchod ně-
čeho nového, naděje vtělená do narozené-
ho dítěte – to jsou myšlenky, jež byly pro lidi 
důležité a povzbuzující už na prahu našeho 
letopočtu. Potřebné jsou i ve 21. století. 
Často však slýcháme, že Vánoce jsou i svátkem 
rodiny. Je to čas, kdy se scházíme u rozsvícené-
ho nazdobeného stromečku či bohatě prostře-
ného stolu a navzájem se obdarováváme. Bylo 
by krásné, kdyby nad hmotnými dárky převa-
žovaly ty, které nás nic nestojí. Je to například 
čas naslouchání si navzájem, vzájemné úcty. 
V předvánoční době častěji než jindy myslíme 
i na ty, kteří z různých důvodů nemají rodinu 
a teplý domov. V tomto čísle se dočtete, že 
radost z obdarování někoho neznámého a po-
třebného v naší obci prožily děti i my dospělí. 

Chtěla bych Vám za všechny, jež se podí-
leli na tvorbě posledního čísla roku 2014,  
popřát požehnané a klidné vánoční svátky  
a vše dobré do nového roku 2015.
          

Jarmila Polomská
šéfredaktorka

Zpravodaje obce Píšť

Společně za lepší Píšť
Milí spoluobčané,
jsme na začátku volebního období 2014 – 2018. 
Zvoleno bylo nové zastupitelstvo, rada obce  
a výbory, které jsou odhodlány zodpovědně spra-
vovat záležitosti v zájmu obce a občanů. V soula-
du s místními předpoklady a zvyklostmi chceme 
pečovat o vytváření podmínek pro uspokojování 
potřeb našich občanů. Jde především o potřeby 
bydlení, ochrany a rozvoje zdraví, dopravy a spo-
jů v rámci dostupnosti do měst, potřeby informa-
cí, výchovy a vzdělání, celkového kulturního roz-
voje a ochrany veřejného pořádku. Budeme dbát 
o účelné a hospodárné využívání majetku obce. 

Ke správnému rozhodování chceme znát názory 
jak odborníků, tak i Vás, našich spoluobčanů, kte-
rých se řešení problémů v obci 
týká především. Budeme rádi, 
když se aktivně zapojíte do roz-
hodování o budoucnosti Píště. Záležitostí, kterých 
se to bude týkat, není málo. Chceme mít obec ko-
munikující s občany, s čistým životním prostředím, 
s dostupnou zdravotní a sociální péčí. Chceme  
se rozvíjet, spolupracovat se školou, farním úřadem, 
místními spolky, s podnikateli, podporovat vol-
nočasové aktivity s prioritním zaměřením na děti  
a mládež. Budeme aktivně podporovat bezpeč-
nost v obci a chránit ji proti živlům.
Jak jsem již uvedl, cestou ke zdárnému naplnění 
těchto cílů je především otevřená komunikace  
s občany. Budeme se Vás snažit maximálně infor-
movat všemi dostupnými prostředky, ale zejména 
osobním jednáním. Věřím, že zvolení zastupitelé 

Vám budou bedlivě naslouchat a pomáhat v řešení 
Vašich potřeb a zájmů, stejně jako pracovníci obec-
ního úřadu. 
Hned na začátku naší cesty jsme jako vedení obce 
museli řešit s pracovníky České inspekce životního 
prostředí, Oblastním inspektorátem Ostrava, věc 
spojenou s kontrolou nakládání s odpadními voda-
mi. Podnět ke kontrole vzešel z anonymního udání. 
Tento problém, tedy odkanalizování obce, musíme 
řešit bezodkladně. Stejně tak je pro nás důležitá 
ochrana obce před povodněmi. Výstavbou poldrů 
lze těmto škodám předcházet, i tímto jsme se již 
začali zabývat. V rámci možností se pokusíme do-
končit investiční akce, které jsou již v běhu. Zde 
však jsme do konce roku omezeni financemi. 
Rovněž byly zřízeny komise, které mají radě obce 

pomáhat v rozhodování. Jed-
ná se o komisi stavební, komisi 
pro odkanalizování obce, komisi 

kulturní, komisi sociální a komisi pro rozvoj obce. 
Budeme moc rádi, když se jako odborníci do čin-
ností těchto komisí aktivně zapojíte a tím se bu-
dete spolupodílet na rozvoji obce. Nabízíme Vám 
ruku ke spolupráci a obdobný přístup očekáváme  
od Vás při společném hledání řešení prostřednic-
tvím čestné komunikace.
Závěrem bych Vám chtěl popřát klidné prožití  
vánočních svátků ve společnosti lidí dobré vůle,  
a v novém roce především hodně zdraví, pohody  
a spokojenosti v každém dni. Naší obci přeji mno-
ho pozitivních událostí, přátelské vztahy mezi lidmi 
a všem našim občanům hodně elánu při práci pro 
rozvoj Píště.  Daniel Fichna, starosta obce

Předzvěst Vánoc  Pro děti je Mikuláš symbolem blížících se svátků.              Foto  M. Smolková



Zpravodaj obce Píšť 4/2014

2

Zpravodaj obce Píšť 4/2014

3

volby, infoservis infoservis

Bankomat ČS 
v Píšti nebude

Financování investic a nákup 
strojů z obecního rozpočtu

Vážení spoluobčané, dovolujeme si Vás informo-
vat o aktuálním dění, které se týká umístění ban-
komatu v obci Píšť. Rada obce ve dvoustranném 
jednání s Českou spořitelnou a.s. navrhla prostor 
i možnosti finančního podílení se na chodu pro-
vozu bankomatu ČS v obci Píšť.

Ze strany České spořitelny byla celá situace něko-
likrát prověřena. Bylo sděleno, že umístění banko-
matu v naší obci není pro tuto banku ekonomicky 
výhodné.
Na provoz každého bankomatu jsou vynakládány 
nemalé výdaje. Mezi největší položky patří vysoké 
náklady na údržbu každého bankomatu, spotřeba 
elektrické energie nebo například náklady na za-
bezpečení. Z těchto důvodů je nutné, aby byl ban-
komat maximálně využit, což vzhledem k nižšímu 
počtu obyvatel v naší lokalitě a dané spádové 
oblasti není pravděpodobné. Všechny bankomaty 
České spořitelny jsou provozovány pouze na ob-
chodní riziko banky, čili bez účasti jiných stran.
Aktuálně můžeme informovat pouze o skutečnos-
tech týkajících se neúspěšných jednání s Českou 
spořitelnou. V nejbližším období bude znát obec 
Píšť stanoviska dalších bankovních subjektů, které 
jsme o umístění bankomatu rovněž požádali.

Za radu obce M. Kotyrba

Dne 10. listopadu 2014 se uskutečnilo ustanovují-
cí zasedání Zastupitelstva obce Píšť, na němž bylo 
zvoleno nové vedení obce. Následující den jsem byl 
informován účetní, že obec Píšť eviduje několik do-
posud neproplacených faktur za provedené akce. 

Bylo mi sděleno, že vzhledem k zůstatku finanč-
ních prostředků na účtu obce, které musí do konce 
roku 2014 vystačit jak na financování povinných 
výdajů spojených s chodem obce, tak na další in-
vestice, pravděpodobně nezbyde dostatek peněz 
na zaplacení dalších akcí, které byly v běhu. Před-
pokládaný deficit zněl v řádech milionů korun.
Tento fakt jsme ihned začali řešit, jelikož nechce-
me, aby obec přešla do nového roku jako dlužník. 
Byl svolán finanční výbor a rada obce, ve spolu-
práci s účetní obce proběhla kontrola financování. 
Výsledkem bylo doporučení Radě 
obce Píšť, aby některé akce přeru-
šila či dokonce ukončila. Usnesli 
jsme se, že schválíme výzvu k zajištění krátkodo-
bého překlenovacího úvěru pro financování již 
vystavených či ještě předpokládaných faktur tak, 
aby obec byla schopna dostát svým závazkům. 
Schválit krátkodobý překlenovací úvěr a uzavřít 
smlouvu o přijetí úvěru je pravomocí zastupitelstva 
obce, které tak učinilo na svém druhém zasedá-
ní dne 10. 12. 2014. Výše překlenovacího uvěru je 
5.000.000 Kč.
Pro Vaši informovanost provádím rekapitulaci 
posledních akcí v tomto roce, které ke dni 1. 12. 
2014 již plně nebo částečně obec Píšť financovala: 

Celkový počet zapsaných voličů: 1.822
Počet voličů, kteří přišli k volbám: 1.164 = 63,89 %
Počet platných hlasů: 16.480

DO ZASTUPITELSTVA OBCE BYLI ZVOLENI HLASŮ %

Volební strana č. 2 - OBEC - 5 mandátů 4.851 29,43
1. JAROŠ František, Mgr. 404
2. HUDECZEK Milan, Ing. 399
3. BOČEK Walter, Ing. 388
4. BARTUSEK Stanislav 375
5. KNOPPOVÁ Naděžda, Mgr. 332

Volební strana č. 3 - Změna pro Píšť - 3 mandáty 3.156 19,15
1. GOLINSKÝ Erik 305
2. NÁVRAT Jan, Ing. 293
3. ŠEDĚNKOVÁ Ilona, Ing. 248

Volební strana č. 5 - Společně - SNK - 5 mandátů 4.559 27,66
1. FICHNA Daniel, Bc. 491
2. POLOMSKÁ Jarmila, Mgr. 436
3. PLAČKOVÁ Jana, Mgr. 332
4. KRUPA Přemysl 332
5. KOTULOVÁ Linda, Bc. 278

Volební strana č. 7 - Slavia Píšť - 1 mandát 1.143 6,94
1. ŠEBESTÍK Daniel, Ing. 174

Volební strana č. 8 - Občané - 1 mandát 1.682 10,21
1. KOTYRBA Martin, RNDr. Ph.D. 287

Volby do zastupitelstva

Ve dnech 10. a 11. října 2014 proběhly v celé 
České republice volby do zastupitelstev obcí  
na období 2014 - 2018. V obci Píšť se o přízeň 
voličů ucházelo celkem 105 kandidátů seskupe-
ných v osmi politických stranách a sdruženích.

Celkový počet zapsaných voličů v naší obci byl  
ke dni voleb 1.822 voličů, k volebním urnám při-
stoupilo celkem 1.164 voličů, tj. 63,89 %. Kandidá-
tům bylo odevzdáno 16.480 platných hlasů. Výsled-

ky voleb zveřejňujeme v rámečku na této straně. 
Děkujeme všem, kteří přispěli ke zdárnému průbě-
hu říjnových  voleb do Zastupitelstva obce Píšť.
V pondělí 10. listopadu 2014 proběhlo v tělocvič-
ně Základní školy Píšť ustavující zasedání nově 
zvoleného Zastupitelstva obce Píšť, na kterém byl 
zvolen starosta obce, místostarosta obce, členo-
vé rady obce, předsedové a členové finančního  
a kontrolního výboru zastupitelstva obce. 

M. Halfarová

Starosta obce: Bc. Daniel Fichna

Místostarosta obce: Erik Golinský

Další členové rady obce:
Mgr. Jarmila Polomská

RNDr. Martin Kotyrba, Ph.D.
Ing. Jan Návrat

Finanční výbor:
Ing. Ilona Šeděnková - předsedkyně FV
Bc. Linda Kotulová, Božena Škrobová

Kontrolní výbor:
Mgr. Jana Plačková - předsedkyně KV
Přemysl Krupa, Mgr. Zuzana Plačková

Rada obce Píšť na svém zasedání dne 20. 11. 
2014 jmenovala předsedy komisí Rady obce Píšť.

Komise stavební: předseda Erik Golinský

Komise pro odkanalizování obce:
předseda Ing. Jan Návrat

Komise kulturní:
předsedkyně Mgr. Jarmila Polomská

Komise sociální:
předsedkyně Mgr. Jana Plačková

Komise rozvojová: předseda Petr Skiba

Předsedové jednotlivých komisí jsou pověřeni 
radou obce k delegování dalších členů komisí.

volební výsledky

Členky volební komise.   Foto  M. Smolková

• silnice – opravy a udržování: v rozpočtu schvá-
leno 4.645.000 Kč, vyčerpáno 5.368.517 Kč

• ostatní tělovýchovná činnost: v rozpočtu 
schváleno 100.000 Kč, vyčerpáno 1.007.904 Kč

• péče o vzhled obce a veřejná zeleň: v rozpočtu 
schváleno 350.000 Kč, vyčerpáno 678.614 Kč

• zametací vůz: v rozpočtu 0 Kč, vyčerpáno 
2.164.569 Kč

• a další nemalé investice
Všechny výše uvedené akce byly provedeny v sou-
ladu s rozpočtovou kázní, ale dotace v mnoha pří-
padech přináší povinnost předfinancovat akce buď 
z vlastních zdrojů, nebo z půjčených peněz. Tyto 
peníze jsou některými poskytovateli dotací vyplace-
ny i po mnoha měsících od data ukončení zakázky. 
To znamená, že obec s takovými penězi nemůže  
po dlouhou dobu hospodařit. K tomu se připočítá-

vá problém s uzavřením pokladen  
na konci roku, čímž není možné do-
stat vlastní investované peníze zpět. 

Ještě během působení minulého vedení obce 
byla zastavena akce výstavby trojhřiště mezi kou-
palištěm a mateřskou školkou, která byla plně 
financována z vlastních prostředků obce za celko-
vých 3.217.658 Kč, kdy letos jsme již zaplatili první 
část prací za 971.181 Kč. 
Následně již nové vedení obce přerušilo nebo 
zastavilo následující akce:

• III. etapu oprav chodníků na ulici Opav-
ské, kdy zbývalo dodělat ještě cca 160 bm  
za 457.517 Kč

• akci s názvem „Snížení nezaměstnanosti  

v obci Píšť“ s dotací 1 mil. Kč na platy dvou 
nových pracovníků, ale se spoluúčastí obce 
na navazujícím projektu, zkráceně „Rekon-
strukce úpravny pitné vody“, z vlastního roz-
počtu ve výši 1.134.989 Kč

• nákup svozového vozidla na biologický roz-
ložitelný odpad za 2.003.651 Kč a štěpkovače 
za 459.800 Kč - chceme přeložit na rok 2015, 
neboť fond nám letos dotační prostředky  
ve výši 90 % již neposkytne

Na závěr podotýkám, že současné vedení obce má 
eminentní zájem na dokončení probíhajících akcí 
i na dalším rozvoji obce. Ale pouze za předpokla-
du, že na to bude dostatek finančních prostředků  
z rozpočtu obce nebo ze získaných dotačních titulů.

D. Fichna, starosta obce

téma měsíce

E-mail: pist@pist.cz
E-podatelna: podatelna@pist.cz

Telefon sekretariát: (+420) 595 055 941
Fax: (+420) 595 055 945

ÚŘEDNÍ HODINY
Po 8.00 - 12.00 13.00 - 17.00
Út 7.00 - 11.30 12.00 - 15.00
St 8.00 - 12.00 13.00 - 17.00
Čt 7.00 - 11.30 12.00 - 15.00
Pá 7.00 - 11.30 12.00 - 14.30

STAROSTA
Bc. Daniel Fichna

E-mail: starosta@pist.cz
Tel.: (+420) 595 055 231

MÍSTOSTAROSTA
Erik Golinský

E-mail: zastupce@pist.cz
Tel.: (+420) 595 055 940

SEKRETARIÁT
E-mail: sekretariat@pist.cz

Tel.: (+420) 595 055 941

EKONOMICKÉ ODDĚLENÍ
Gabriela Obrusníková 

hospodaření obce
E-mail: uctarna@pist.cz
Tel.: (+420) 595 055 942

Vladislava Piskalová
pokladna, poplatky

E-mail: pokladna@pist.cz
Tel.: (+420) 595 055 942

SPRÁVNÍ ODDĚLENÍ
Marie Halfarová

podatelna, matrika, evidence obyvatel,  
hřbitov, sociální záležitosti, ověřování listin  

a podpisů, Czech Point, přestupky
E-mail: matrika@pist.cz
Tel.: (+420) 595 055 943

Obecní úřad Píšť - kontakty

STAVEBNÍ ODDĚLENÍ
Bc. Daniel Plaček

výstavba a životní prostředí, vodohospodářství, 
služby a doprava, kabelová televize

E-mail: stavebni@pist.cz
Tel.: (+420) 595 055 944

POZEMKOVÉ ODDĚLENÍ
Petr Skiba

územní plán, odpadové hospodářství,  
úsek domů a bytů

E-mail: pozemky@pist.cz
Tel.: (+420) 595 055 944

PROVOZNĚ-TECHNICKÉ ČINNOSTI
Vladimír Nosiadek

správa a údržba obecních nemovitostí,  
vodovod, vodohospodářství,  

veřejné osvětlení
E-mail: pozemky@pist.cz
Tel.: (+420) 595 055 944
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infoservis, inzerce infoservis, okénko pro zdraví

Svoz velkoobjemových odpadů Nejen vidět - hlavně být viděn!

V roce 2014 proběhly v obci Píšť dva svozy vel-
koobjemových a nebezpečných odpadů, které 
ve spolupráci s Obcí Píšť zabezpečila společnost 
OZO Ostrava, s.r.o.

První svoz se uskutečnil na jaře v sobotu 10. května 
2014. V tento den bylo sesbíráno celkem 270 m3 
odpadu, z čehož objemného odpadu bylo 175 m3, 
palivového odpadu 70 m3, pneumatik 20 m3  
a nebezpečného odpadu 5 m3.
Druhý, podzimní svoz velkoobjemových a nebez-
pečných odpadů se uskutečnil v sobotu 25. října 

2014. V tento den bylo sesbíráno celkem 197 m3 
odpadu, z čehož objemného odpadu bylo 140 m3, 
palivového odpadu 40 m3, pneumatik 14 m3 a ne-
bezpečného odpadu 3 m3. 
Z celkových součtů je patrné, že jarní svoz odpadů 
je více vytížen než podzimní a podobně tomu bylo 
také v roce minulém. Občané přiváželi na stanoviš-
tě sběru odpadů rovněž použité elektrospotřebiče 
a elektroodpad, který byl pracovníky Provozně-
technických činností obce Píšť přebírán a shromáž-
děn v technickém domku provozně-technických 
činností na adrese Pekařská 190/1. Tento druh od-

VÝZVA DOPISOVATELŮM
Chcete i Vy přispět k bohatší-
mu obsahu našeho zpravodaje?  
Pokud ano, zašlete své příspěv-
ky, nápady a podněty na e-mail  
redakce@pist.cz, případně je do-
ručte v zalepené obálce označené 
textem „ZPRAVODAJ“ do poštov-
ní schránky na obecním úřadu. 
Prosíme zejména členy sdružení, 
spolků, klubů a pořadatele akcí, 
aby redakci poskytovali informace  
o svých aktivitách. 
Uzávěrka podkladů pro příští číslo 
je 28. 2. 2015.                Děkujeme!

padu je dle sjednaných smluv o zpětném odběru 
elektrozařízení a svítidel přebírán společnostmi 
Asekol, s.r.o., Elektrowin, a.s., a Ekolamp, s.r.o.
Obec Píšť tímto děkuje všem pracovníkům Provoz-
ně-technických činností obce Píšť za jejich pomoc 
na stanovištích sběru odpadů, za svoz odpadů  
se vzdálených míst obce (místní část Pila a Hůrky)  
a od starých a nemohoucích občanů naší obce. 

D. Plaček

Rok 2014 se nezadržitelně blíží  
ke konci a hospodyňky se chystají 
na nadcházející vánoční svátky. Je-
diné, co zatím postrádáme, je pravá 
ladovská zima, a tak sníh vidíme jen 
v reklamě na Kofolu nebo Coca-colu. 
I ty už neodmyslitelně patří k předvá-
nočnímu času.

Jsou ale Vánoce opravdu svátkem 
shonu, přebytku a spěchu? Umíme  
si ještě s rodinou sednout k prostřenému stolu a povídat si? Mnozí lidé už ani netuší, že sla-
víme Boží narození a Vánoce jsou svátkem rodiny, setkávání, klidu a porozumění.  Zkusme 
se místo běhání po obchodech a shánění dárků či úklidu zastavit, sejít se s přáteli nebo 
si zajít na výstavu. Při hrnečku svařeného vína nebo punče vychutnejme chuť exotického 
koření, které nám pomůže prohřát tělo a zklidnit mysl. Vyhneme se stresu, napětí a vyso-
kému tlaku. 
Není důležitá nablýskaná domácnost a dvacet druhů cukroví, ale pohoda v rodině a pocit 
sounáležitosti, který se nedá koupit.
Požehnané Vánoce v rodinném kruhu všem přeje        J. Kyčerková

okénko pro zdraví

VÁNOČNÍ PUNČ PRO DOSPĚLÉ 
Potřebné přísady: 3/4 l černého čaje, 1/2 l červeného vína, 
2 dcl rumu, 20 dkg cukru, skořice, hřebíček, 3 pomeranče, 
1 citron.
Postup: Svaříme si v trošce vody skořici, hřebíček a vlijeme 
do uvařeného čaje. Přidáme cukr, víno, rum, šťávu ze 2 po-
merančů a 1/2 citronu. Už jen ohříváme, nevaříme! Přidáme 
na kostičky nakrájené ovoce dle chuti. Například pomeranč, 
mandarinku, ananas, jahody atd.

DĚTSKÝ PUNČ BEZ ALKOHOLU 
Rozpis na 5 porcí nápoje: 1 l pomerančového džusu, skoři-
ce, hřebíček, 1 pomeranč nakrájený na plátky.
Postup: Svaříme džus s kořením, který pak nalijeme do skle-
nic odolných vůči horké vodě. Dozdobíme kouskem skořice 
a plátkem pomeranče. Místo pomerančového džusu se hodí 
i džus jablečný, rybízový, višňový...

Po zimě je odpadu více   V Píšti bývá tradičně větší zájem o jarní svoz.         Ilustrační foto

Vidíte rozdíl?   Stejný cyklista, stejné místo, stejné nasvícení. Tmavé oblečení nahrazeno barevnějším, 
přidáno zadní světlo, přilba a především reflexní odrazové prvky na kole i oděvu.            Snímky T. Svoboda

Téma bezpečnosti cyklistů, bruslařů, běžců, 
chodců a dalších „neoplechovaných“ účastníků 
silničního provozu není nikdy aktuálnější než  
v období pozdního podzimu a zimy, kdy tma dr-
tivě vítězí nad denním světlem. Většina dospě-
lých i dětí opouští své domovy za ranního šera  
a vrací se častokrát až potmě.

Zejména řidiči motorových vozidel musejí být 
v tomto období dvojnásob obezřetní. Nezřídka 
totiž při průjezdu (nejen) naší obcí míjejí tmavé 
stíny, z nichž se teprve v bezprostřední blízkosti 
automobilu vyklube cyklista na neosvětleném kole, 
navíc v tmavém oblečení bez reflexních prvků.
Někdy to bývají pánové spěchající z práce  
či hospůdky, jindy děti jedoucí z kroužků 
nebo návštěvníci odpolední mše. Občas takto 
potkáte i neosvětleného bruslaře, který před 
nepravidelným povrchem chodníků logicky dává 
přednost asfaltu.
Spoléháním na silné reflektory aut a svit 
pouličních lamp však tito hazardéři doslova 
balancují na tenké hranici mezi životem a smrtí. 
Stačí nešťastná souhra náhod, například oslnění 
řidiče protijedoucím vozem nebo míjení dvou 
aut na úrovni „neviditelného“ cyklisty, a tragédie 
je na světě.
Šoféři často spatří neosvětlenou osobu  
v tmavém oblečení na poslední chvíli. Musejí 
reagovat prudkým brzděním nebo vyhýbacím 
manévrem s rizikem smyku na namrzlé vozovce. 
A že je v takových podmínkách brzdná dráha 
několikanásobně delší než v létě na suché silnici, 
ví snad každé malé dítě.
Přitom stačí málo. Přední bílou a zadní červenou 

blikačku s úspornou LED diodou pořídíte doslova 
za pár desetikorun. Pokud netrávíte cestováním 
na kole hodiny, vydrží v nich nové baterie celý 
podzim i zimu. Samozřejmostí by na každém 
bicyklu měla být odrazová sklíčka, minimálně  
na pedálech. Podle vyhlášky nesmí kolo bez 
odrazek vůbec na silnici!
Podpoříte-li navíc bezpečnost svou i svých dětí 
oblečením, obuví a přilbou s jasně viditelnými 
reflexními prvky, nebo třeba reflexním 
přívěskem na školní brašně, můžete usínat  
s vědomím, že jste riziko nočního pohybu  

na veřejné komunikaci omezili na minimum.
Naprosto ideální variantou je žlutá nebo 
oranžová reflexní vesta, která se vyrábí ve všech 
velikostech a pro menší děti bývá ozdobena 
obrázkovými motivy. Takto chráněný cyklista, 
bruslař či chodec je viditelný na desítky až 
stovky metrů. Přehlédnout jej může pouze řidič 
- ignorant porušující pravidla silničního provozu.
O dalším obrovském nešvaru spojeném  
s pohybem na kole či bruslích - absencí ochranné 
přilby povinné u dětí do 18 let - se podrobněji 
zmíníme v jarním čísle zpravodaje.      T. Svoboda
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Varhany: finále třetí etapy Lukášovo evangelium: 
poselství radostné zvěsti

Vánoční přání

K úspěšnému zakončení třetí etapy se blíží stav-
ba nových varhan v poutním chrámu sv. Vavřin-
ce a Panny Marie Częstochowské v Píšti.

Realizace nástroje je dle smlouvy o dílo rozvržena 
do čtyř po sobě následujících etap. První a druhá 
se realizovaly najednou z důvodu konstrukční 
výhodnosti postavit hlavní manuál jako celek. Ně-
které části varhan vyrobené a zprovozněné v první 
a druhé etapě již počítají s napojením dalších etap, 
např. motor, velký zásobníkový měch či hrací stůl.
Nyní se blížíme k úspěšnému zakončení třetí eta-
py a některé v součinnosti prováděné práce již 
patří do závěrečné etapy stavby nástroje, protože 
je z konstrukčního i intonačního hlediska rovněž 
výhodné dostavět pedálový stroj jako celek.

Postup prací
V listopadu 2013 byly zahájeny přípravné práce 
na třetí etapě. Na jaře roku 2014 probíhala převáž-
ná část  výroby (vzdušnice, rozvody mechanické 
traktury, pedálové píšťaly atd.). Od druhé poloviny 
roku 2014 je postupně prováděna montáž, into-
nace a ladění varhan, přičemž celý pedálový stroj  
by měl být hotov do konce letošního roku.

Finance
Cena celých varhan činí 5.994.361 Kč vč. DPH.
První a druhá etapa stavby nástroje stály dohro-
mady 3.373.000 Kč vč. DPH. Tato část byla v plné 
výši uhrazena. Cena třetí etapy je 1.552.000 Kč 
vč. DPH. Ze třetí etapy bylo k datu uzávěrky to-
hoto čísla zpravodaje (1. 12. 2014) uhrazeno cel-
kem 1.210.578 Kč za doposud provedené práce. 
Stav konta varhany byl 252.176 Kč. K dokončení 

V té krajině byli pastýři pod širým nebem a v noci se střídali  
v hlídkách u svého stáda. Náhle při nich stál anděl Páně a sláva 
Páně se rozzářila kolem nich. Zmocnila se jich veliká bázeň.

Anděl jim řekl: „Nebojte se, hle, zvěstuji vám velikou radost, která 
bude pro všechen lid. Dnes se vám narodil Spasitel, Kristus Pán, 
ve městě Davidově. Toto vám bude znamením: naleznete děťát-
ko v plenkách, položené do jeslí.“ 
A hned tu bylo s andělem množství nebeských zástupů a spo-
lu chválili Boha: „Sláva na výsostech Bohu a na zemi pokoj mezi 
lidmi; Bůh v nich má zalíbení.“ Jakmile andělé od nich odešli  
do nebe, řekli si pastýři: „Pojďme až do Betléma a podívejme se  
na to, co se tam stalo, jak nám Pán oznámil.“ 
Spěchali tam a nalezli Marii a Josefa i to děťátko položené do jeslí. 
Když je spatřili, pověděli, co jim bylo řečeno o tom dítěti. Všichni, 
kdo to uslyšeli, užasli nad tím, co jim pastýři vyprávěli. Ale Ma-
ria to všechno v mysli zachovávala a rozvažovala o tom. Pastýři  
se pak navrátili oslavujíce a chválíce Boha za všechno, co slyšeli  
a viděli, jak jim bylo řečeno.       P. P. Černota, farář

Je tichá noc... 
Vesmír se skví slávou a celé nebe jásá: 
„Narodil se nám Spasitel Kristus Pán!“ 

Boží milosrdenství se dotýká země. Milosrdná 
láska sestupuje do lidského života, aby člověk 
žil Boží láskou a rozdával teplo jeho milosr-
denství. S hlasem vánočních zvonů ať zavítá 
do Vašich domovů láska a pokoj, zdraví a ra-
dost, Boží požehnání a přímluva Matky Boží, 
nejen v tyto sváteční dny vánoční, ale i v ce-
lém nastávajícím novém roce 2015!

Přeje a vyprošuje Váš duchovní otec
P. P. Černota

POŘADY BOHOSLUŽEB O VÁNOČNÍCH SVÁTCÍCH

Středa  24. 12. 2014  22.00 hod. 
  půlnoční mše svatá
Čtvrtek  25. 12. 2014 7.30 a 10.00 hod.
Pátek  26. 12. 2014 7.30 a 10.00 hod.
Sobota  27. 12. 2014 7.30 hod.
Neděle  28. 12. 2014  7.30 a 10.00 hod.

třetí etapy tedy zbývalo získat 89.246 Kč.
Aby se mohl celý pedálový stroj do Vánoc dokon-
čit a spustit, zbývalo nad rámec třetí etapy získat 
235.000 Kč vč. DPH, přičemž tato částka bude po-
sléze odečtena od čtvrté, závěrečné etapy stavby 
nástroje. Celkem tedy do konce roku zbývá získat 
324.246 Kč.

Vánoční posezení u varhan
Pro zájemce jsme letos připravili malý dárek v po-
době exkurze u varhan. Proběhne v neděli 28. 12. 
2014 v 16 hodin, kdy budete mít kromě možnosti 
slyšet nové součásti varhan také jednu z mála pří-
ležitostí nahlédnout do jejich útrob, poslechnout 
si výklad o varhanách a vznést dotazy ohledně 
jejich fungování. 
Velmi si vážíme toho, že někteří z Vás využili této 
příležitosti již v rámci Noci kostelů, jiní po skon-
čení Odpustových koncertů. Dalším z Vás dává-
me možnost nyní. Taktéž ti z Vás, kteří se už přišli  
na nástroj podívat, mohou o těchto vánočních 
svátcích vidět na vlastní oči postup prací. Budeme 
se těšit na setkání s Vámi!

Opravdová hodnota
Varhany jsou nejvyspělejším a technicky nejdo-
konalejším hudebním nástrojem, jaký kdy lidstvo 
vyvinulo. Jsou schopny sólové produkce, dopro-
vodu lidských hlasů i hudebních nástrojů, pojí se 
výborně s orchestrem, dokážou imitovat jakýkoliv 
jeho nástroj a jsou ho dokonce schopny i nahra-
dit jako celek. Úkolem varhan je přivést lidi blíže  
k Bohu. K jeho oslavě, cti a chvále má nástroj slou-
žit především.
V době současné krize hodnot hledá člověk hod-

noty opravdové – varhany jsou jednou z nich. Je-
jich zvuk povznáší a zušlechťuje člověka a jeho ni-
tro, tříbí estetický vkus a v neposlední řadě vybízí 
k meditaci a zamyšlení – má schopnost rozezvučet 
tu strunu lidské duše, která byla dosud němá.
Pevně věříme, že se s Vaší pomocí a štědrostí po-
daří toto dílo ke cti a chvále Boží zdárně dokon-
čit. Nové varhany budou sloužit všem farníkům  
a poutníkům při bohoslužbách, ale také důstojně 
reprezentovat nejen naše mariánské poutní místo, 
které si kvalitní nástroj zcela jistě zaslouží, ale rov-
něž obec Píšť v rámci Hlučínska, Moravskoslezské-
ho kraje, celého Česka i zahraničí.
Nové varhany mají životnost minimálně sto let. 
Následující generace budou právem hrdy na své 
předky – farníky, občany, poutníky a sponzory, 
díky jejimž příspěvkům se toto bohulibé dílo po-
dařilo zrealizovat.

V. Ponča, projektový manažer
R. Ponča, varhanář

Letošní práce finišují   Od druhé poloviny roku 2014 je postupně prováděna montáž, intonace 
a ladění varhan.              Snímky T. Svoboda a archiv autora

Snímky M. Smolková
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historie historie, infoservis

Ottawa nebo Otava?
V literatuře se můžeme setkat s nejrůznějšími 
podobami fixace tohoto příjmení. V matrice 
je jméno P. Josefa uvedeno jako Otawa, avšak 
během jeho života doznalo řady proměn. 
Sám se do roku 1920 podepisoval jako Jose-
ph Ottawa, přičemž po vzniku Hlučínska začal 
uvádět své příjmení v české transkripci jako 
Otava. Obojí podoba je tedy přípustná.

Slezská diakonie
Poradna rané péče MATANA

Hlubčická 9, 794 01 Krnov
www.ranapecematana.webnode.cz

ranapece@sdk.cz
tel. 731 191 868Ottawův náhrobek u zdi kobeřického kostela.

Rodná chalupa Josefa Ottawy měla ještě doškovou střechu.                Snímky archiv autora

Pamětní diplom Československé národní rady.

Zapomenutý Josef Ottawa
Msgre. Josefa Ottawu můžeme právem pova-
žovat za významného, ne-li vůbec nejvýznam-
nějšího rodáka z Píště. Bohužel zde ale zůstává 
v tichém zapomnění. Daleko větší popularitě  
se těší v Kobeřicích, kde třicet let působil jako farář.  
Ve své době patřil k předním představitelům 
moravsky orientovaných kněží na Ratibořsku. 
Do širšího povědomí se zapsal díky neúnavné 
práci v redakci Katolických novin, jejichž pro-
střednictvím se významně zasloužil o společen-
skou kultivaci Moravců na Ratibořsku.

Narodil se 29. listopadu 1872 rodičům Mikuláši  
a Josefě Ottawovým. Otec byl sedlák a vlastnil 
usedlost naproti kostela, přesně v místech, kde 
dnes stojí dům s číslem orientačním 2. Malý Otta-
wa byl pokřtěn jako Josef Constantin, toho roku 
šlo ve farnosti Píšť již o 56. narozené dítě. Po něm 
následovaly ještě dva přírůstky, 
takže se v roce 1872 narodilo 
celkem 58 dětí.
Dětství prožil na rodném statku v bezprostřední 
blízkosti kostela. Oplýval talentem a protože po-
cházel z movitější rodiny, mohli jej vyslat na stu-
dia. Ostatně nebyl jediným synem, který opustil 
rodný statek. Univerzitního vzdělání se dostalo  
i jeho bratru Juliovi, který se posléze stal vládním 
radou v Gdaňsku.
Je docela zajímavé, že Josef absolvoval německé 
gymnázium v Kroměříži, zatímco kněžský semi-
nář navštěvoval ve Vratislavi, nikoliv v arcibiskup-

ské Olomouci. Na univerzitě ve Vratislavi pak byl  
v čilém kontaktu s ostatními moravsky hovoří-
cími mládenci ze Slezska, s nimiž založil Českou  
besedu. 
Studium teologie ukončil coby šestadvacetiletý  
a 11. června 1898 byl vysvěcen na kněze. Nedlou-
ho poté následovala primiční mše u sv. Vavřince 
v rodné Píšti a pak mladý Josef nastoupil do Be-
nešova jakožto kooperátor. Dlouho zde nepobyl, 
neboť již v roce 1901 získal funkci administrátora 
kobeřické farnosti, jejíž kněz Emil Bitta byl tehdy  
z politických důvodů uvězněn. Po roce byl P. Bitta  
z vězení propuštěn, avšak rezignoval na svůj 
úřad a stáhl se do ústraní. Josef Ottawa se tak 
ve třiceti letech stal kobeřickým farářem. Svému 
předchůdci se zavázal vyplácet roční důchod tisíc 
marek jako určitou kompenzaci za jeho odchod  
do ústraní.

Když v roce 1893 začaly vychá-
zet Katolické noviny, studoval 
Josef Ottawa kněžský seminář.  

Po svém návratu na Ratibořsko se připojil k re-
dakčnímu okruhu a v letech 1903 až 1907 a 1912 
až 1920 dokonce stanul v čele tohoto periodika. 
Právě během jeho druhého funkčního období za-
žily Katolické noviny nejvyšší popularitu. Náklad 
týdeníku dosahoval až tři tisíce výtisků. 
Po připojení jižního Ratibořska k Československu 
ale začaly Katolické noviny rychle upadat. Ztrati-
ly totiž své výsadní postavení jediného moravsky 
psaného periodika na trhu. Tehdy byl Ottawa  

ve funkci vystřídán mladším redaktorem, načež 
se začal naplno věnovat podpoře českosloven-
ské věci na Hlučínsku. Tím si vysloužil nelibost  
v radikálních německých kruzích. Na každý pád  
se stal respektovanou osobností, se kterou bylo 
nutno v místním politickém a společenském živo-
tě počítat. Ještě v roce 1930 se podílel na založení 
nového periodika pro oblast Ostravska a Opavska, 
časopisu Náš domov.
Také jako kněz byl nesmírně aktivní. Věnoval  
se pastoraci, organizoval poutě do nedaleké 
Hrabyně, ale také na Velehrad a Svatý Hostýn. Sám 
dokonce navštívil Svatou zemi. Během svého pů-
sobení v Kobeřicích se vyjma duchovní a osvětové 
činnosti věnoval i hmotným záležitostem - nechal 
opravit kostel a přestavbou starší mariánské kaple 
vybudoval originální pomník padlým Velké války. 
Na svou dobu měl nadmíru vyvinuté sociální cítě-
ní. Víme, že například finančně podporoval jedno-
ho nadaného studenta ve studiu medicíny. Ve far-
nosti se Ottawa těšil obecné oblibě, o čemž svědčí 
mimo jiné i honosné oslavy 25 let jeho kněžství  
a 25 let působení v Kobeřicích.
Ke konci života se mu dostalo zaslouženého oce-
nění. Matice opavská jej roku 1931 jmenovala 
čestným členem a téhož roku obdržel i uznání 
Národní rady československé za dlouhodobé úsilí 
o propagaci češství na Hlučínsku. V dubnu 1932  
si na P. Ottawu vzpomněla také papežská kurie, 
když jej jmenovala Čestným papežským komořím.
Z titulu Monsignora se ale Josef Ottawa dlouho 
neradoval. Ochromila jej vážná srdeční choroba, 
které 22. srpna 1932 ve věku nedožitých 60 let 
podlehl. Posledního ocenění, uvedení do hod-
nosti kanovníka olomoucké kapituly, se již nedo-
žil. Jeho pohřeb se stal velkolepou manifestací. 
Zúčastnilo se jej na 120 kněží v čele s olomouc-
kým světícím biskupem Msgre. Janem Stavělem.  
Z politických představitelů se s Ottawou přišel na-
posled rozloučit bývalý ministr financí JUDr. Karel 
Engliš, rodák z Hrabyně.
Josef Ottawa patří k nedoceněným osobnostem 

historická rubrika

slavní rodáci

Hlučínska. Obvykle bývá uváděn pouze jako re-
daktor Katolických novin, avšak přispíval i do ji-
ných periodik. Kromě publicistiky se věnoval také 
politickému a spolkovému životu. Zároveň šlo  
o čilého a obětavého kněze. Ne nadarmo byl jme-
nován arcibiskupským notářem. Šlo o člověka širo-
ce rozkročeného, který se nebál prosazovat ideály 
křesťanské lásky. To se projevilo zejména v jeho 
úsilí o porozumění Čechů s Němci.          J. Neminář

Raná péče podporuje a provází rodiny s dětmi s postižením od jejich na-
rození až po nástup do školy. Pokud dítě není zcela v pořádku, mohou mít 
rodiče spoustu obav, nejistot, starostí a nezodpovězených otázek. Může se 
jednat o předčasné narození potomka, zjištění pohybového nebo mentál-
ního postižení, podezření na autismus, zastavení vývoje dítěte...

Slezská diakonie jako nezisková organizace poskytuje preventivní ranou péči 
zdarma. Nabízená služba má název MATANA, což hebrejsky znamená DAR. 
„Vnímáme, že každé dítě je darem a radostí. Děti byly darovány svým rodi-
čům a my jako pracovníci rané péče tuto radost s rodiči sdílíme a rádi daru-
jeme naše znalosti a podporu při provázení 
rodiny v její náročné životní situaci. Ve slově 
MATANA vidíme MAma, TAta a především 
NAděje. Tou je služba rané péče, “ říká Mgr. 
Ivana Kmínková, poradkyně rané péče při 
Slezské diakonii.

Příběh Terezky,
holčičky s postižením
Terezčina maminka vypráví: „Naše dcera  
se narodila před pěti lety. Bylo to moc hod-
né miminko, ani ve snu by nás nenapadlo, 
že může být něco v nepořádku. Asi v devá-
tém měsíci věku nás začalo znepokojovat, 
že nedělá žádné pokroky.“
Neurolog Terezku vyšetřil a začali s reha-
bilitací. Jenže vývoj stále nešel dopředu 
tak, jak by měl. Následovala série vyšetření  
v nemocnici v Ostravě. „Bohužel dosud 
neznáme přesnou diagnózu postižení  
a příčinu opožděného vývoje naší dcery. 
Stále rehabilitujeme, k Vojtově metodě 
jsme přidali Bobatha, hipoterapii, hydrote-
rapii, tejpování a snažíme se, aby její vývoj 
šel stále kupředu.“
Proto také Terezka nastoupila ve třech le-
tech do speciální školky. „Díky školce jsme 
se dozvěděli o rané péči. Nejdříve jsem si 
ani nemyslela, že bychom službu mohli 
potřebovat. Nedokázala jsem si představit,  

Poradna rané péče MATANA nabízí pomoc
s čím by nám pomohla. Věřila jsem, že vše, co potřebuji znát či zařídit, zvládnu 
sama.“
Maminka přesto do Poradny rané péče MATANA zavolala a sjednala si s paní 
vedoucí schůzku. „Bylo to velmi příjemné popovídání. I naše dcera se s po-
radkyní rychle spřátelila. Služba rané péče mě velmi mile překvapila, koneč-
ně jsem měla možnost zjistit, v čem všem mi mohou pomoci. Jako velikou 
pomoc, kterou využívá naše rodina, bych uvedla zejména půjčování pomů-
cek pro Terezku - ať už se jedná o hračky a rehabilitační pomůcky, získávání 
kontaktů na různé organizace či informovanost o různých akcích a besedách, 
které pořádá raná péče. Máme možnost účastnit se příměstských dětských 

táborů, z čehož jsme byli nadšeni a těšíme 
se na další ročník! A hlavně popovídání si  
s pracovnicí rané péče o každodenních sta-
rostech i radostech naší rodiny s postiženým 
dítětem. Často se nesetkáváme s tak hezkým 
přístupem a empatií. Další skvělá věc na rané 
péči je to, že k nám poradkyně jezdí domů.“
Poradkyně rodiny Svatava Olejková také vy-
zdvihuje důležitost práce s rodinou v domá-
cím prostředí: „Terezka je ve svém, spokoje-
ná a spolupracující.“
Pracovnice Poradny rané péče MATANA 
dojíždějí do rodin, které mají dítě od naro-
zení do sedmi let s odlišným či opožděným 
vývojem, s postižením, s autismem. Svatava 
Olejková dodává: „Přestože MATANA sídlí 
v Krnově, vyjíždíme za rodinami na území 
poloviny Moravskoslezského kraje a na Je-
senicko. Pokud máte doma děťátko s odliš-
ným vývojem a hledáte informace, podporu, 
rady, můžete se na nás obrátit. Raná péče  
je zcela zdarma.“

file:///Users/jirik/Dropbox/xx_tom/ZPRAVODAJ%204-2014/01%20HOTOVE%20CLANKY/VATA%20Poradna%20Matana/www.ranapecematana.webnode.cz
file:///Users/jirik/Dropbox/xx_tom/ZPRAVODAJ%204-2014/01%20HOTOVE%20CLANKY/VATA%20Poradna%20Matana/ranapece@sdk.cz
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školství školství

Netradiční formou proběhlo vyučování v naší 
škole v pátek 10. října. Neseděli jsme v lavicích 
či nestáli před tabulí, nezvonilo. Žáci se pokusili 
zlepšit svou fyzičku a oprášit znalosti a doved-
nosti z různých oborů.

Na tento den si vyučující připravili pro žáky 3. až  
9. třídy krosový běh podzimní přírodou v okolí Píš-
tě. Soutěžící byli rozděleni do dvou kategorií podle 
věku. Čekala je fáborková trať, kterou nachystali žáci 
9. třídy s paní učitelkou Hasalovou. Od rána se na nás 
usmívalo sluníčko a těšili jsme se na příjemný den.
Úvodní zastávka byla na střelnici, kde nám zku-
šení instruktoři, pánové Zug, Foltýnek a Jurečka, 
ochotně pomáhali praktickými ukázkami i radou. 
Za to si zaslouží velké poděkování. Druhé stano-
viště patřilo zdravotní výchově a ošetřování zra-

Úspěch na Hlučínském slavíčku

Běh barevnou přírodou
něných. Fyzičku prověřil kopeček, na kterém děti 
zdolávaly lanovou dráhu.
Jaké známe světové strany? Jak nezabloudit  
v terénu? Na tyto a další otázky hledaly děti od-
povědi na dalším stanovišti. Každý chodec i cyk-
lista musí znát dopravní značky. Prověřili jsme je  
na trati. Na předposledním odpočinkovém stano- 
višti děti rozluštily zašifrovanou zprávu a zopako-
valy si uzlování. Následovalo mírné stoupání lesem, 
hod míčkem a závěrečný finiš na hřiště. Zvláštní po-
děkování patří panu Janošovi, který nám pomohl 
při úpravě terénu v posledním úseku trati.
Během závodění a pobytu v přírodě všem vyhlád-
lo, naštěstí nás čekal výborný oběd ve školní jídel-
ně. Věříme, že si závod užili malí i velcí, a těšíme se 
na další ročník. Za své skvělé výkony si žáci odnesli 
pěkné ceny.              R. Hasalová

Jako každý rok, i letos se na konci listopadu uskutečnily na naší základní škole Vánoční trhy. V pátek 
21. 11. mohli návštěvníci v rámci doprovodného programu mimo jiné zhlédnout i výstavu minizoo, 
organizovanou žáky 7. třídy, či poslechnout si vánoční koledy a písně v podání našeho sborečku pod 
taktovkou Mgr. Karin Schwarzerové.

Vánoční trhy byly tradičně koncipovány nejen jako prodejní, ale také v duchu tvořivých dílen zaměře-
ných na výrobu svíček z včelích plástů, baněk s vlastním dekorem a odznáčků. Všichni účastníci trhů  
se rovněž mohli seznámit s výrobou košíků, pletením vánoček a přípravou dalšího svátečního pečiva.
Kdo nechtěl tvořit, mohl si v klidu posedět a popovídat se svými blízkými nebo přáteli v občerstvovacích 
koutcích.
Stejně jako každý rok, i letos účastníci hodnotili výrobky našich žáků - vlastnoručně zhotovené a ozdobe-
né vánoční stromečky. Soutěže se zúčastnily všechny třídy a nakonec zvítězily výtvory páťáků a šesťáků. 
Jejich radost z výhry byla opravdu velká a nefalšovaná, navíc odměněná sladkou pochoutkou - dortem.
Vánoční akci jsme i letos uspořádali s charitativním podtextem. Část výtěžku z trhů bude věnována hol-
čičce Marušce Kučerové, která je bohužel postižená a potřebuje nepřetržitou péči. Zbytek vybraných 
financí použijeme na zakoupení nových knih do školní knihovny a na příspěvek žákům na jejich školní 
výlety.
V neposlední řadě chceme touto cestou poděkovat všem zúčastněným za organizační pomoc. Hostům, 
rodičům, příbuzným i přátelům školy jsme vděčni za jejich podporu, a to nejen finanční, ale i duchovní. 
Právě ta je v adventní době nesmírně důležitá a potřebná.            M. Gajdová, snímky M. Smolková

Vánoční trhy se i letos líbily

V Domě dětí a mládeže v Hlučíně se ve čtvrtek 
13. listopadu konala již tradiční pěvecká soutěž 
Hlučínský slavíček.

Soutěže se zúčastnilo 63 dětí ve třech věkových 
kategoriích od předškoláků do 2. třídy základní 
školy. Děti soutěžily v sólovém zpěvu lidových  
a hlučínských písní bez hudebního doprovodu. 
Zpívaly krásně, velmi se snažily, proto nebylo 
snadné vybrat vítěze.
Odborná porota nakonec vyhlásila v každé kate-
gorii tři nejlepší „slavíčky“:
Kategorie - předškoláci: Matyáš Hasala (MŠ Hlu-
čín), Eliška Halfarová, Tereza Nevřelová (obě MŠ 
Kobeřice). 1. třída: Mikuláš Kurka (ZŠ Petřkovice), 
Matouš Obrusník, Anežka Bočková (oba ZŠ Píšť). 
2. třída: Dominik Hluchník (ZŠ Sudice), Anastázie 
Kalužová (ZŠ Píšť), Anežka Petermannová (ZŠ Bob-
rovníky).
Dalšími účastníky reprezentujícími naši školu byli 
Anna Tkačíková z 1. třídy a druhačka Kristýna 
Stalzerová. Vítězům dětské pěvecké soutěže bla-
hopřejeme a jsme rádi, že se žáci ZŠ Píšť umístili 
mezi nejlepšími. Těm, kterým to letos nevyšlo, 
děkujeme za jejich snahu a především radost  
ze zpěvu. Přejeme jim hodně štěstí v dalších roč-
nících. Poděkování patří učitelům a rodičům za to,  
že s dětmi zpívají a pěveckou zálibu podporují.

M. Halfarová

Počasí sportovním výkonům přálo.   Snímky R. Hasalová

Úspěšná reprezentace.   Zástupci ZŠ Píšť se na Hlučínském slavíčku neztratili.  Foto archiv ZŠ Píšť
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Halloweenský 
školní ples

školství školství, spolky a sdružení

S nástupem nového pana ředitele začala v naší 
škole před dvěma lety hezká tradice - předvá-
noční návštěvy významných měst. Minulý rok 
jsme zavítali do Prahy a letos byla naším cílem 
metropole Rakouska - Vídeň. Město řady kultur-
ních památek a také skútrů, kterých jsme ve Víd-
ni viděli opravdu mnoho.

Odjezd z Píště byl naplánován na půl šestou ráno, 
což znamenalo neobvykle brzké vstávání už ko-
lem čtvrté hodiny. Během cesty autobusem se žáci 
postupně probudili, nasnídali a pak se zapojovali 
do různých konverzačních témat, díky kterým  
v autobuse rozhodně nebyla nuda. Téměř pětiho-
dinová cesta utekla jako voda. 
První přestávka na „odvodnění 
a vyčištění organismu“ byla  
po dvou hodinách na Rohlence nedaleko Brna.
Před polednem jsme dorazili do Vídně. První turis-
tickou zastávkou byl netradičně navržený a posta-
vený dům architekta Hundertwassera - co okno,  
to originál. Poblíž domu stála typická anglická te-
lefonní budka, u které se žáci pochopitelně museli 
vyfotit. Z pořízených snímků to tedy vypadá, jako 
bychom byli v Londýně...
Druhou zastávkou našeho autobusu bylo přírodo-
vědné muzeum, od kterého nás paní průvodkyně 
zavedla k budově místního parlamentu. Ten nás 
překvapil svou krásou a zajímavým tvarem. Před 
parlamentem se všichni účastníci zájezdu spo-
lečně vyfotili. Pak už následovala pěší turistika. 
Okruh začal u Hofburgu, což je bývalé sídlo členů 
rakouské vládnoucí dynastie. Z někdejšího hradu 

Výlet do předvánoční Vídně
vzniklo grandiózní rezidenční sídlo plné přepychu. 
K vlastnímu paláci přiléhají další objekty a zahrady 
formující císařský areál do historické krásy.
Po návštěvě starobylých budov nás paní průvod-
kyně zavedla k místní radnici, před kterou byly  
v plném proudu vánoční trhy. Na nich jsme mohli 
koupit dárky i tradiční rakouské speciality, mezi 
něž patří jablíčka v karamelu.
Prohlídka Vídně pokračovala směrem k Dómu  
sv. Štěpána ležícímu na nevelkém náměstí 
Stephanplatz v samém srdci Vídně. V katedrále 
jsme slyšeli zkoušku orchestru na vánoční koncert. 
Interiér byl v gotickém stylu a doslova nás uchvá-
til. Pak jsme se přemístili do kostela, který spravuje 

italská církev a tudíž se v něm 
káže italsky. Na jeho stěnách 
byla obrovská mozaika Posled-

ní večeře od Leonarda da Vinciho. Všichni žáci byli 
nadšeni vánočním betlémem se svíčkami. Během 
cesty nám paní průvodkyně vyprávěla různé zají-
mavosti a postřehy, jež během své kariéry zažila. 
Viděli jsme i Burgtheater, Vídeňskou operu, Vídeň-
ské kolo...
Když paní průvodkyně ukončila výklad, vydali jsme 
se naposledy na vánoční trhy před radnici. S roz-
svícenou sváteční výzdobou byly mnohonásobně 
krásnější. Žáci i učitelé měli poslední možnost za-
koupit suvenýry a dobroty, kterým nešlo odolat.
Naše návštěva Vídně se pomalu chýlila ke kon-
ci. Vyrazili jsme na stanoviště autobusu. Měl sice 
půlhodinku zpoždění, ale nám to nevadilo, neboť 
jsme se při čekání dobře bavili. Hurá, všichni jede-
me domů!!!  R. Bedrunka, R. Hasalová, H. Lišková

poznáváme svět

Snímky R. Hasalová

Den plný strašidelné zábavy prožili žáci naší 
školy v pátek 31. listopadu, kdy SRPDŠ při ZŠ 
Píšť uspořádalo ve školní tělocvičně druhý 
Halloweenský ples.

V duchařské atmosféře probíhal vlastně celý 
den, protože děti přišly v kostýmech a maskách  
už ráno do školy a část vyučování věnovaly přípra-
vě halloweenské výzdoby - především tradičních 
vydlabávaných dýní, které byly odpoledne vysta-
veny v tělocvičně.
Samotný ples začal strašidelnou stezkou, kterou 
připravili deváťáci s paní učitelkou Hasalovou. 
Všichni, kteří ji zvládli, dostali diplomy a pak za-
čala zábava v tělocvičně. V té bylo nachystáno 
občerstvení včetně míchaných nápojů, hudba  
a nejrůznější soutěže. Například se pojídaly koláče  
na čas nebo přesouvaly lentilky pomocí brček. Také 
výstava halloweenských ozdob se všem moc líbila.
Za děti děkuji rodičům, starším žákům, učitelům 
i všem ostatním, kteří zábavný ples připravili. 
Opravdu se nám moc líbil!         L. Svobodová

Krátce po setmění se v pátek 7. listopadu sešly děti se svými rodiči i prarodiči u obecního úřadu, 
aby se společně rozloučili s přírodou a zvířátky, která se připravují k dlouhému zimnímu spánku.

Za doprovodu Bludičky jsme se vydali cestou plnou světýlek z lampionů do lesa za střelnicí. Počasí již 
bylo chladné a sychravé, ale lesní zvířátka svá obydlí ještě nestačila zazimovat. A tak se s dětmi přišli 
rozloučit liška, myška, srnka, vlk i medvěd. Měli pro děti hádanku a ty jim na oplátku zazpívaly jejich 
oblíbenou písničku.
Pán lesa pak poučil návštěvníky, jak to se zvířátky v zimě je a jak jim můžeme my lidé pomoci, která 
zvířátka v zimně spí a která jen odpočívají. Nakonec jsme společně symbolicky zamkli les na všechny 
světové strany.
Zamykání se zúčastnil hojný počet dětí a po malém občerstvení odcházeli všichni spokojeně domů. 
Již teď se těšíme na další akci, kdy půjdeme na jaře les opět odemknout. Ale neznamená to, že byste  
v zimě nemohli les navštívit. Právě naopak. Pokud se tam budete chovat slušně, tiše a třeba přinesete 
i něco dobrého k snědku (kaštany, žaludy, seno, jeřabiny...), budete vítáni.
Ale pssst! Ať nikoho nevzbudíte ze zimního spánku!
Děkujeme ochotným rodičům a učitelkám z MŠ za pomoc při pořádání této příjemné akce.

J. Plačková, SRPŠ při MŠ

Zamykání lesa před zimním spánkem

Snímky archiv ZŠ
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křížovka křížovka

část Ostravy biblická hora radiolokátor sídlo v Bolívii Němec podzemní 
chodba učedník římsky 54 prodlévati hlavní město 

Filipín
starší značka 

vaty anglicky jedna značka  
pro miliampér ruská řeka

syn trojského 
krále Priama

prýt cévnatých 
rostlin značka praček

slovenská řeka
schránka 
měkkýše

slovensky 
jinam

fyzikální 
veličina

slovenská 
předložka

ZAČÁTEK 
TAJENKY část obličeje mužské jméno

planeta
král zvířat pobřežní hráz přitakání

osada nádoba  
na květiny fáze měsíce

noční lokál
násep nářečím velmi anglický zápor

žal americké 
farmy

zastarale 
kocour

chemická 
značka astatu

český herec zastarale 
splátka

nástroj žence

odrůda 
brambor

široký límec voliéra

izolační 
tekutina

černý pták Krokova dcera kujný nerost
autor Švejka lišta

český deník část Madridu Rachmaninova 
opera

český herec
schránka  
na popel

ženský zpěvný 
hlas

zkratka duté 
míry

básnicky kůň černohorská 
řeka 

deska z proutí

bývalý kanad-
ský hokejista

obec  
u Příbrami

polsky kolik rakouské 
město

domácí zvířata esperantsky 
vejce

druh kněze

KONEC 
TAJENKY

obilnina
zkratka  

pro Rukopis 
Zelenohorský

tlumok část Klatov

minulého roku chemická 
značka hliníku

španělsky 
zlato

jihoamerický 
hlodavec

POMŮCKY:

ALEKO

HL

IBAR

IVON

KARMEN

KREJZL

LAA

LIDO

LÍSA

ORR

OSEČ

OSEK

OVO

PAKA

RÁTA

RICO

SOVOL

SPAL

TELOM

USERA

Vánoční křížovka s přáním Za přípravu křížovky děkujeme panu Antonínu Lukačíkovi. 

Vyluštěnou tajenku můžete zaslat na e-mail redakce@pist.cz. 
Tři nejrychlejší luštitelé získají cenu - knihu Anny Malchárkové Vyhnalovec 

popisující osudy slezských sedláků bránících své dědictví.
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Je sobota 6. prosince 2014 – v deset hodin do-
poledne se na parkovišti před budovou obec-
ního úřadu scházejí členové několika píšťských 
spolků a obecní zaměstnanci. Teplota nad nulou 
s deštěm jako by odmítala respektovat kalen-
dář – svátek sv. Mikuláše máme přece spojený 
spíše s prvními mrazíky a sněhovým popraškem. 
Všichni, kteří stavějí stany, stánky a zdobí celé 
prostranství, si přejí, aby se světec přimluvil  
a počasí se zlepšilo.

Přání bylo vyslyšeno. Odpoledne v 16 hodin už 
po dešti není ani památka a na podiu se střídají 
vystoupení Scholy Píšť, malých mažoretek či dětí  
z mateřské školy. Mluveným slovem vše propojuje 
zdatný řečník Karel Plaček.
Malí i velcí návštěvníci ochutnávají občerstvení. 
Vůně vánočního punče se mísí s vůní perníčků, 
medu nebo svíček ze včelího vosku. Jiskřičky ra-
dosti v očích dětí přinášejí radost z vlastnoručně 
vyrobených ozdob a obrázků. Tvořiví rodiče totiž 
připravili dílničky, kde si malí umělci mohou vy-
robit přáníčka, vánoční ozdoby nebo andělíčky.  
A lákadlu vlastnoručně ozdobit bílou svíčku tak, 
že se z ní stane překrásně duhovaná, neodolali  
ani mnozí dospělí.
Členové hokejového klubu HC Sršni i letos vymě-
nili ledovou plochu za vodní, na níž plují skořápky 
ořechů s malými svíčkami. Rybičky plovoucí mezi 
nimi vyvolávají v dětech těšení se na kapříky, kte-
ré budou zanedlouho prohánět ve vlastní vaně. 
O Ježíškovu poštu se zase pečlivě starají píšťští 
šachisté. 
Větvičky jmelí v rukou návštěvníků dokládají,  
že i letos naši myslivci připravili tyto pozdravy 
lesa, a tak můžeme jejich prostřednictvím přispět  
na charitativní akci. K této částce bude přidán i zisk 
z prodeje občerstvení.
Zpěváky na podiu střídá starosta Daniel Fichna. 
Vítá příchozí a spolu se všemi dětmi zazvoně-

Mikuláš potěšil i pomohl potřebným
ním pomocí zvonečků vykouzlí světla na velkém 
nazdobeném vánočním stromě. Vše je připraveno 
na příchod Mikuláše s mnoha anděly a čerty. Sva-
tý Mikuláš usedá na svůj nazdobený trůn a malí 
návštěvníci se u něj střídají. Odcházejí obdařeni 
drobnými dárky, milým slovem i pohlazením.
Pozitivní atmosféra se přenáší na celé náměstíčko. 
Igelitové pytle se zaplňují hračkami, které příchozí 
přinesli, aby je prostřednictvím organizátorů po-
slali do Azylového domu pro matky s dětmi pro-
vozovaného Armádou spásy. 
Sluší se poděkovat všem, kteří se jakýmko-
li způsobem podíleli na přípravě této akce 
– hlavní koordinátorce Janě Plačkové, panu 
Norbertu Němcovi za skvěle odvedenou roli Miku-
láše, moderátorovi večera Karlu Plačkovi, žákům  
a žákyním 9. ročníku ZŠ a MŠ Píšť, mažoretkám ZŠ  
a MŠ Píšť (jejich první veřejné vystoupení), Scho-

le Píšť, Farní mládeži, dětem a učitelkám MŠ Píšť, 
Klubu maminek, SRPŠ při mateřské škole, SRPŠ při 
základní škole, zaměstnancům Obecního úřadu 
Píšť, píšťským hasičům, myslivcům, chovatelům, 
včelařům, šachistům i HC Sršni.
Za sponzorské dary děkujeme LB Gastro (ad-
ventní kalendáře pro děti), AVZO – Střeleckému 
klubu za ohňostroj a pomoc při přípravě, i spon-
zorovi osvětlení. Finanční příspěvek na realizaci 
kromě Obce Píšť poskytla i Místní akční skupina  
Hlučínsko.
Největší dík však patří všem, kteří v hojném počtu 
na tuto akci přišli. A navíc byli štědří a darovali fi-
nanční příspěvky nebo hračky, které udělají radost 
potřebným. Vždyť kdy jindy než právě v advent-
ním čase je dobré si uvědomit, že největší radost 
člověku přinese možnost někoho obdarovat.

J. Polomská

Na začátku adventní doby, ve víkendových 
dnech 29. a 30. listopadu 2014, se zahrádkáři  
z Píště společně s provozovateli naší zahrádkář-
ské chaty rozhodli uspořádat druhý ročník vá-
noční výstavy pod názvem „Andělské Vánoce“.

Akce byla zahájena v sobotu 29. listopadu  
ve 13 hodin za účasti předsedy Základní organi-
zace Českého zahrádkářského svazu Píšť (ZO ČZS) 
Maxe Klimka, místostarosty obce Erika Golinské-
ho, provozovatelů zahrádkářské chaty a dalších 
členů i vystavovatelů.
Po slavnostním proslovu a uvítání přítomných 
byly prostory symbolickým přestřižením pásky 
zpřístupněny všem návštěvníkům. Na výstavě 
bylo k zhlédnutí i k zakoupení vše, co připomíná 
Vánoce a adventní dobu. Různé druhy zdobených 
perníčků s vánočními motivy, adventní věnce  
a svícny, ozdoby, bižuterie, vyšívané či háčkované 
vánoční dekorace.
Zastoupení měla rovněž lidová řemesla - kovář-
ské práce, vyřezávání z balzy a dále ukázky prací 
různých tematických zájmových činností. Vánoční 
výstava byla zároveň i prodejní a skoro žádný z ná-
vštěvníků neodcházel s prázdnou.
Své místo zde měly také výrobky našich dětí  
z mateřské školky a tvořivá dílnička pro nejmenší.  
Dospělí návštěvníci se mohli zahřát horkým pun-
čem a svařeným vínem. K zakoupení byl rovněž 
včelí med a včelařské výrobky.
V sobotu odpoledne si návštěvníci poslechli melo-

Symbolickým přestřižením pásky Vánoční výsta-
vu oficiálně zpřístupnil veřejnosti místostarosta 
obce Erik Golinský.              Snímky M. Smolková

Snímky M. Smolková

Vydařená vánoční 
výstava zahrádkářů

dické vánoční písně v podání zpěváků Scholy Píšť 
pod vedením Barbory Hluchníkové. Zpestřením 
vánoční výstavy byla zajisté miniexpozice obra-
zů píšťského malíře Gerharda Zuga, který stému 
hostu výstavy - návštěvnici z Hatě - věnoval jedno 
své dílo. V neděli pak byla expozice otevřena opět 
od 13 hodin až do večera a těšila se hojné účasti 
návštěvníků.
Celkově se na vánoční výstavě prezentovalo osm-
náct vystavovatelů a prodejců. Exponáty si přišlo 
prohlédnout přibližně 250 návštěvníků. Letos 
se jednalo o druhý ročník. Za sebe mohu říci, že 
se výstava vydařila a má nakročeno k dlouholeté 
úspěšné tradici.             D. Plaček, ZO ČZS Píšť

CENÍK INZERCE VE ZPRAVODAJI OBCE PÍŠŤ

1/1 strany 1.000 Kč
1/2 strany 600 Kč
1/4 strany 300 Kč
Práce grafika 200 Kč/hod.

SLEVY ZA OPAKOVÁNÍ
2 opakování 6 %
3 - 5 opakování 12 %
6 - 10 opakování 17 %

Tento ceník byl vytvořen na základě Ce-
nového výměru Obce Píšť číslo 18/2013  
s platností od 1. 3. 2013, kterým se sta-
noví ceny za inzerci v místním zpravodaji  
pro rok 2014. Zpravodaj je koncipován  
ve formátu A4 (barevně). Není rozlišován  
rozdíl ceny za černobílou nebo barevnou 
inzerci. Práce grafika bude započítána  
po dohodě s inzerujícím v případě, že po-
žadovaná inzerce nebude mít výslednou 
grafickou formu vhodnou pro zveřejnění 
inzerátu ve zpravodaji.

Ceny inzerce jsou uvedeny bez DPH.
Podklady pro inzerci: hotové inzeráty 

ve formátu PDF nebo JPG v tiskové kvalitě 
(300 dpi, CMYK).

185 x 261 mm

1/1

185 x 129 mm

1/2

91 x 129 mm

1/4
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Jednotka Sdružení dobrovolných hasičů (JSDH) 
Píšť se během uplynulého čtvrtletí opět zúčastnila 
několika akcí. Vyjížděla k požáru chaty v soused-
ní Vřesině, k další události nás vyslalo operační 
středisko v brzkých ranních hodinách - jednalo se  
o požár bytu v Chuchelné.
V měsíci říjnu jsme v naší obci provedli meziná-
rodní námětové cvičení. Cvičný požár, který byl 
situován v areálu střelnice, prověřil kromě naší 
jednotky i jednotku ze Závady a polské hasiče OSP 
Owsiscze a OSP Boleslaw. Cvičení mělo za úkol 
zjistit, jak jsme schopni řešit mimořádnou událost 
v součinnosti s polskými kolegy.
Hasiči po příjezdu a následném průzkumu mu-

Jako každým rokem, i letos uspořádalo Sdružení dobrovolných hasičů 
Píšť tradiční zabíjačkové hody pro naše spoluobčany, ale i širokou ve-
řejnost z okolních obcí, která k nám jezdí na vyhlášené zabíjačkové spe-
ciality.

Na tyto hody jsme letos porazili čtyři kusy prasat. Hlavním řezníkem byl Pře-
mek Krupa, který měl k ruce naše členy SDH. Samotná akce včetně příprav 
začala už ve středu a vyvrcholila nedělním úklidem. Prodej probíhal v sobo-

Dobrou zábavu až do ranních hodin slibuje tra-
diční ples Uličníků z konce světa, jehož 4. ročník  
se uskuteční 10. ledna 2015 opět v hostinci  
U Martiny.
Pořadatelé tentokrát zvolili téma maškarního ple-
su pro dospělé. Jako každý rok budou připrave-
ny humorné scénky, vyhlášení nejlepších masek  
a chybět nesmí bohatá půlnoční tombola. Zbýva-
jící vstupenky, o které je i tentokrát velký zájem, 
můžete rezervovat u Ilony Bartuskové. Cena 200 
Kč zahrnuje také jídlo. Všichni jsou srdečně zváni!

I. Bartusková

Uličníci z konce
světa zvou na ples

Po hasičské zabíjačce se letos jen zaprášilo

Nástupem listopadu vrcholí myslivecký rok. 
Každý myslivec v tomto období sklízí plody své 
celoroční práce, ať už účastí na honech nebo  
na jiných kulturních akcích, jako je například 
Svatohubertská mše.

Nejinak tomu bylo i v honitbě Píšť, kterou má pro-
najatu společnost Moravecká odbytová s.r.o.
Po zimním krmení zvěře a péči o ni proběhlo jarní 
sčítání, při němž jsme zjistili stavy hlavních love-
ných druhů (srnčí, zajíc, bažant). S cílem zvýšit sta-
vy drobné zvěře jsme vypustili do honitby 48 kusů 
bažantích slepic a kohoutů.
V průběhu jara v době hnízdění a vyvádění mláďat 
se myslivci intenzivně věnovali tlumení škodné 
zvěře, zejména lišek.
Pro zlepšení životních podmínek drobné zvěře byla 
zřízena tři myslivecká políčka o výměře 2,5 hek-
taru v úsecích Sedliska, Vlčák a Hůrky. Oseta byla 
kukuřicí a slouží jako kryt i celoroční zdroj potravy. 
Uživatel honitby plánuje také v příštím roce pokra-
čovat v intenzivním zalesňování ploch nehodících  
se k zemědělské činnosti, a to zejména v lokalitě 
Hůrky, kde bylo nově vysazeno 22 tisíc borovic, 
smrků a dubů na celkové výměře 3,7 hektaru.
Za účelem snížení škod způsobených spárkatou 
zvěří, zejména divokými prasaty, na polních kul-
turách bylo v jednotlivých úsecích honitby zbu-
dováno deset nových kazatelen, devět sedaček  
a čtyři centrální krmelce pro celoroční přikrmová-
ní zvěře. Dále bylo zřízeno devět nových solníků,  
do kterých se v průběhu roku doplňuje kamenná 
sůl. Pro nastávající zimní období zajistil uživatel 
honitby 150 metrických centů krmné řepy, krmnou 
pšenici a oves dle potřeby spolu s dostatkem plev.
Začátkem listopadu se konala v kostele sv. Vavřin-
ce v Píšti již tradiční Svatohubertská mše, na kte-
ré se podíleli organizačně všichni myslivci z Píště  
a finančně uživatel honitby, společnost Moravecká 
odbytová s.r.o., za což všem patří velký dík. O dlou-
hé tradici a vysoké úrovni této mše svaté (výzdoba, 
zpěváci, troubení) svědčí velký počet účastníků  
z řad myslivců, ale i veřejnosti z širokého okolí.

Myslivost v naší obci

Po dlouhé době jsme u nás v Píšti uspořádali 
soutěž mladých hasičů v rámci 4. kola Hlučínské 
ligy mládeže.

Tato akce se konala 5. října 2014 v areálu TJ Sla-
via Píšť. Disciplínami byly požární útok a štafeta 

Úspěch na soutěži mladých hasičů

seli uhasit požár a za pomoci dýchacích přístrojů 
vyhledávali v zakouřeném prostředí zraněné oso-
by, které tento simulovaný požár způsobily. Poté 
proběhlo jejich ošetření. Vyzkoušeli jsem si rovněž 
dálkovou dopravu vody z místního koupaliště.  
Na závěr došlo k vyhodnocení akce.
Každé takovéto cvičení je pro nás hasiče velmi pří-
nosné pro zjištění akceschopnosti a připravenosti 
jednotek společně řešit situaci, do které se můžeme 
dostat při ostrém zásahu. Akce byla vyhlášena a ná-
sledně koordinována přes IBC Ostrava. Tímto bych 
chtěl všem poděkovat za pomoc při realizaci cviče-
ní - hlavně našim mladým figurantům, kteří sehráli 
svou roli na jedničku.            J. Habura, velitel SDH

z činnosti JSDH Píšť

tu a ve druhé garáži samozřejmě byla připravena ochutnávka zabíjačkových 
specialit zapíjených pivem či svařákem.
Za tuto akci patří velké poděkování našim členům, kteří se na ní podíleli. Ale 
také těm, kteří si přišli zakoupit připravené speciality a poseděli u nás v ha-
sičské zbrojnici. Stejně tak děkujeme ochotným přátelům za zapůjčení kotle 
a nářadí nezbytného ke zpracování masa.

Takže ještě jednou - díky za všechny hasiče!                 J. Habura, velitel SDH

Snímky M. Smolková

dvojic. Naše družstvo mladých hasičů v kategorii 
starších žáků obsadilo skvělé první místo, když  
v požárním útoku dosáhlo času 20,096 s a ve štafe-
tě dvojic 1:07,80 min. Soutěž se těšila velkému 
zájmu návštěvníků, kteří přišli podpořit domácí,  
ale i hostující družstva.
Děkujeme všem členům našeho hasičského 
sboru v Píšti, kteří přispěli k hladkému průběhu 
soutěže.

Umístění - starší žáci: 1. Píšť, 2. Bohuslavice, 3. Dar-
kovice, 4. Vřesina, 5. Děhylov, 6. Závada, 7. Dobro-
slavice, 8. Markvartovice, 9. Ludgeřovice. Mladší 
žáci: 1. Šilheřovice, 2. Vřesina, 3. Dobroslavice,  
4. Děhylov, 5. Závada.                 V. Úlehla

vedoucí mládeže SDH Píšť

V sobotu 29. listopadu se konal první hon na drob-
nou zvěř v lokalitě Hůrky, kterého se zúčastnilo 
čtyřicet střelců, honců a pomocníků. Odloveno 
bylo jedno divoké prase, jedenáct zajíců, stejný 
počet krocanů a 65 bažantů. Hon skončil výřa-
dem a poslední lečí na myslivecké chatě Hůrky, 
kde byli za hlaholů kvarteta trubačů z Bohuslavic 
pasováni v duchu mysliveckých tradic král honu, 
nejlepší psovod a nejlepší honec. Na lovce daňčí 
zvěře uživatel honitby pasoval rodáka a myslivce  
z Píště pana Petra Bočka. Celá poslední leč se nesla 
v přátelském duchu u bohatě prostřeného stolu.
Do konce letošního roku nás čekal ještě jeden hon 
na drobnou zvěř a hlavně přikrmování během ce-
lého zimního období.
Na závěr mi dovolte, abych jménem uživatele ho-
nitby a všech myslivců z Píště poděkoval honeb-
nímu společenstvu - vlastníkům honebních po-
zemků - za pronájem krásné honitby a umožnění 
výkonu práva myslivosti.
S pozdravem Lovu zdar!                  O. Fojtík

jednatel, Moravecká odbytová s.r.o.

Tradice   Svatohubertská mše 2014 v kostele sv. Vavřince.                        Foto L. Krupová

První letošní hon na drobnou zvěř proběhl  
29. listopadu v lokalitě Hůrky.    Snímky A. Pešová
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K nepřehlédnutelným osobnostem současné Píště patří pan NORBERT 
NĚMEC. Místní rodák oslavil letos v říjnu 75 let života, o měsíc dříve  
si s manželkou Alicí znovu řekli symbolické ano u příležitosti zlaté svatby. 
Veřejnost si jeho jméno spojuje především s dlouholetou funkcí sbormi-
stra a dirigenta chrámového sboru a mužského chrámového sboru ECHO 
v Píšti.

Pracovitý, přímý, nabitý elánem, s velkým smyslem pro humor a celoživotní 
láskou k hudbě – tak Norberta Němce charakterizují ti, kteří jej dobře znají.

Kdy se Vaše životní kroky poprvé spojily s hudbou?
V kostele jsem byl ministrantem od osmi let. O rok později, v únoru 1948, nastou-
pil místo pana faráře Aloise Hrubého páter Jan Hošek. Podařilo se mu navázat 
na předválečnou uměleckou činnost řídícího učitele Ondřeje Buršíka. Hned  
v roce 1948 dal dohromady základy dnešního chrámového sboru, první 
půlnoční už byla se zpěvem.
Páter Hošek byl nejen pro mě zářící hvězda, skvělý člověk se silným 
vztahem k hudbě. Nesmírně jsme si rozuměli. V píšťské farnosti působil  
až do své smrti 11. června 1988 - přesně 40 let, 3 měsíce a 28 dnů. Byl  
to nejdéle sloužící farář v Píšti, ale především výborný organizátor, zpěvák, 
hudebník, fotograf, zahrádkář... Dodnes na něj s láskou a úctou vzpomínám.

Dá se říct, že právě on Vás nejvíce ovlivnil?
Bezpochyby. Nejprve jsem byl ministrantem, potom dva roky kostelníkem 
před nástupem na gymnázium. Ve sboru jsem zpíval do doby, než jsem 
začal mutovat, později jsem odešel na vojnu. Hned po ní, v roce 1960, mi 
páter Hošek oznámil, že budu dirigovat. Předtím vedl sbor on, ale musel 
sloužit půlnoční mši.

Takže Vás hodil do vody a nechal plavat...
Když mi to oznámil, protočily se mi panenky. Poprvé jako dirigent a hned 
na půlnoční? Samozřejmě jsem za ním po koncertě běžel a ptal se, jaké  
to bylo. Jemně mi vytkl, že se moc držím rytmu. Co je důležité při pochodu, 
valčíku nebo tangu, nehodí se do zpěvu. Hlavně v náboženské, takzvané 
těžké hudbě. V ní se zpomaluje a zrychluje podle textu, dynamiky a nosné 
myšlenky konkrétní skladby.

V příštím roce oslavíte malé jubileum - 55 let dirigování. Jak se to naučí 
člověk, který předtím „jen“ zpíval a hrál na hudební nástroj?
Mým veškerým hudebním vzděláním je Malátova škola hry na housle. 
Zkoušel jsem i trubku, ale na to nebyl čas. Po vojně už vůbec ne - přišla 
rodina, zaměstnání, stavba domu, práce pro obec v komisi výstavby... Noty 
zná člověk z teorie, ale smysl pro rytmus musí mít v sobě. Takže začínající di-
rigent většinou nějak plácá rukama a postupně si vytváří vlastní vychytávky. 
Gesta pro ztišení, zrychlení, v tom se každý liší. Někdo má úsporný projev, 
jiný diriguje opravdu celým tělem a dramaticky skladbu prožívá. 

Pozorovat Vás při koncertu je zážitek...
Říkají, že moc rozhazuju rukama. Ale zpěvák často hledá záchranu u diri-
genta, když se ztratí v notách. Znám to dobře ze zkoušek. 
Musím gestem jasně vyzvat ke zrychlení nebo zpomalení, 
aby to bylo vidět. Usměju se na zpěváka a zvednu mu se-
bevědomí. To se nedá naučit, člověk to musí mít v sobě. Ale někdy se lek-
nu sám sebe, když po koncertu vidím na fotkách ty neuvěřitelné grimasy 
(smích). 

O zakladateli našeho chrámového sboru páteru Hoškovi jste se už zmínil. 
Jak se v průběhu desetiletí měnil počet členů?
Na začátku zpívaly hlavně ženy, a to jen při půlnočních mších nebo o Veli-
konocích. Až později se přidávali muži, celkově bylo sboristů okolo deseti. 
Členové přicházeli a odcházeli, některé zpěv přestal bavit nebo si nezvykli. 
Nestačí umět zpívat, musíte se vyznat v notách a mít schopnost udržet hlas, 

nesklouzávat níž nebo výš. To platí pro obě pohlaví. S jídlem rostla chuť, kolem 
roku 1960 jsme začali vystupovat na odpustech a dalších kulturních akcích. Pá-
ter Hošek sestavoval repertoár a organizoval koncerty. Až do své smrti v roce 
1988 byl jakýmsi uměleckým vedoucím a duší souboru. Dnešní chrámový sbor 
čítá maximálně 28 zpěváků a čtyři varhaníky. Málokdy koncertujeme ve stejné 
sestavě – někoho vyřadí studijní povinnosti, jiného operace nebo problémy  
v rodině. S tím se musíme smířit.

Zaměřujete se výhradně na duchovní hudbu s doprovodem varhan, nebo Vás 
lákají i modernější žánry?
Chrámový sbor se specializuje na církevní hudbu. I s ohledem na věkové slože-

ní od nás nikdo nemůže čekat poskakování s bubínky (smích). 
Něco jiného je mužské ECHO, které má v repertoáru nábožen-
ské i světské písně. A taky písničky v prajzském nářečí, které 

jsme natočili pro tři vydaná cédéčka Hlučínských písní.

Koho napadlo založit čistě mužský sbor?
ECHO vzniklo v roce 2006 na popud současného pana faráře, pátera Petra Čer-
noty. On se zasloužil o tradici odpustových koncertů v Píšti a po letech navázal 
na uměleckou činnost pátera Hoška. V mládí studoval na konzervatoři, je zaní-
cený zpěvák a když mu povinnosti dovolí, působí v našem sboru. Jsem velmi 
rád, že jsem během svého života mohl spolupracovat se dvěma tak výraznými 
církevními osobnostmi s láskou k hudbě, jako byl páter Hošek a v současnosti  
je páter Černota. Obou si nesmírně vážím.

Jsou vystoupení chrámového sboru omezena jen na duchovní svátky  
a slavnosti v našem kostele?
V kompletní sestavě zpíváme při všech církevních svátcích, jako jsou Vánoce, 
Velikonoce, odpusty, krmáše, Dušičky a mše svaté. Pak jsou to v menším po-
čtu zpěváků nebo s mužským sborem ECHO komornější akce - různá výročí, 
svatby a životní jubilea pro farníky a občany. Zazpíváme každému, kdo má 
zájem. Neposuzujeme, jak poctivě chodí do kostela, od toho je někdo jiný 
tam nahoře. 
Samostatnou zmínku zaslouží odpustové koncerty od roku 2004 a především 
Setkání chrámových sborů. Tato velká přehlídka se koná každoročně v ně-
kterém z kostelů na Hlučínsku. Loni jsme akci přivítali v Píšti a zatím poslední 
17. ročník proběhl letos v Šilheřovicích. Organizačně i fi-
nančně je to velmi náročná záležitost, bez pomoci obce 
bychom se neobešli.

Jak pro tuto významnou hudební událost vybíráte 
skladby?
V repertoáru třinácti zúčastněných souborů se část 
písní během koncertu opakuje, což není dobře. Proto 
musíme vhodně zvolit kombinaci tradičních skladeb  
a nových motivů, aby se publikum nenudilo.

Jaké písně mají členové sboru nejraději? A kterým dá-
váte přednost Vy?
Všechno diriguji s láskou. Jednotlivé hlasy už znám zpa-
měti, vím, kde čekat úskalí, kdy zpomalit. Naši zpěváci 
mají asi nejraději Verdiho Nabucco, ale z toho nejde 
udělat lidovku, odrhovačku. Oblíbené jsou jásavé, hravé 
písně s velkým emočním nábojem, ale i vznešená klasi-
ka třeba od Beethovena. Při zkoušce nám to častokrát 
nejde, až koncert člověka vybičuje k maximálnímu vý-
konu a pak jsou všichni mile překvapeni. 

O které skladbě si myslíte, že je v podání píšťského sboru jedinečná?
Asi Ave verum, opravdu těžká věc. Nebo Chvála Boží v přírodě od Beethove-
na. Jsou tam nádherná slova i melodie, to všechny strhne k velkému výkonu. 

Kolik absolvujete během roku koncertů a jak často probíhají zkoušky?
V průměru máme čtyřicet vystoupení ročně, což je vzhledem k počtu týdnů 
velký zápřah. ECHO zkouší v pondělí, v úterý pak celý sbor. Vše je závislé pře-
devším na účasti varhaníků. Mají třeba mši a pak už nezbude čas na zkoušku. 
Nemůžeme se zlobit na někoho, kdo má děti, práci, povinnosti a další starosti. 
To už by příště nepřišel. Zkrátka nejsme profesionálové. Lidské trable musíme 
respektovat a zkoušky tomu přizpůsobit. Takže většinou létají SMS - přijďte, 
nechoďte...

Zlobí Vás, když se zpěváci učí některé skladby delší dobu a přesto je nezvlá-
dají bez chyb?
Na to mám účinný recept - problémovou píseň na čas vypustit z repertoáru. 
Pak začne chybět i těm, kteří ji neměli rádi. Sami se ptají, proč už ji nezpíváme. 
Všichni se zkrátka vyvíjíme a měníme názory (smích). 

Dnes už si užíváte zaslouženého důchodu. Jak se Vám dříve dařilo skloubit 
zaměstnání s náročným koníčkem?
Jako stavební technik jsem času neměl nikdy dost. Po škole jsem dostal umís-
těnku na odbor dopravy Městského národního výboru v Ostravě, ale to byla 
hodně politická organizace - na chodbách samé Čest, soudruhu, což mi jako 
členovi lidové strany moc nevonělo. Během vojny jsem s pomocí kolegy zís-
kal místo investora ve Vítkovických železárnách, tehdy největším podniku  
v kraji. Řešil jsem stavby nejen v Ostravě, ale i v Brně či Praze. Někdy jsem byl 
třeba i měsíc mimo domov. Této práci jsem zůstal věrný až do důchodu a čas  
na hudbu jsem lovil po večerech.

Co přesně bylo náplní Vaší profese?
Investor dostal balík dokumentace a zajišťoval realizaci staveb. Byl to 
hlavní pán, rozhodoval o penězích a vybíral si dodavatele. Ne jako dnes, 
kdy dodavatel rozdělí práci subdodavatelům a nakonec nikdo neví, kdo  
je na stavbě za co zodpovědný. Tehdy za vše ručil investor. Když si připravil 
dobrou smlouvu, nemohl mu nikdo nic diktovat. Samozřejmě i tenkrát ob-
čas chyběly peníze, ale na to byla vyčleněna rezerva pro takzvané nepřed-
vídatelné okolnosti.

V oblasti výstavby jste aktivně působil i na obecním úřadě v Píšti jako před-
seda komise výstavby. S jakou problematikou se tenkrát obec nejvíce po-
týkala? 
Funkci jsem vykonával v letech 1964 až 1968. Pak přišli Rusové, politické pro-
věrky, a já na úřadě skončil. Vrátil jsem se v roce 1972 a vydržel ve stavební 
komisi skoro až do sametové revoluce.
Co se tenkrát nejvíce řešilo? Hlavně stavební povolení na vše možné - ploty, 
studny, stodoly, chlévy... Pokud chtěla mít obec nějaký nadstandard, museli 
si jej lidé vybudovat sami v rámci akcí „Z“. Od státu jsme se ničeho nedo-
čkali. Tak vznikly v Píšti svépomocí chodníky, kanalizace, vodovod na hřbitov, 
mateřská škola nebo vybavení koupaliště. Pyšní jsme byli na jedno z prvních 

širokoúhlých kin v kraji, které jsme vybudovali v restau-
raci U Slaniny. Páter Hošek v sále promítal vlastní filmy. 
A nezapomnělo se ani na kostel.  Když se v akcích „Z“ 
udělalo hodně pro obec, mohli jsme zvelebovat i náš 
chrám a nikdo nám nic nevyčetl.

Charakteristický hlas Vás předurčil i k „divadelní“ roli, 
kterou zná několik generací dětí z Píště...
Asi myslíte postavu Mikuláše. V mateřské školce  
i v kostele jej hraju řadu let. Pamatují si mě děti, které už 
mají vlastní potomky, někteří možná i vnoučata. Přijdu 
do obchodu a prcek říká mamince: Mami, je tady svatý 
Mikuláš!  Už mě poznávají podle hlasu. Letos jsem na-
posledy absolvoval roli Pána lesa při akci Zamykání lesa,  
už to nechávám mladším (smích).

V září jste s manželkou Alicí oslavili zlatou svatbu.  
Co potřebují dva lidé k tomu, aby spolu uměli žít v lás-
ce a spokojenosti desítky let?
Především úctu a toleranci. Když jsem byl několik týdnů 
pryč na stavbách, někdo musel udržovat domácnost, 

starat se o děti. Syn Robert je stavař po tátovi, dcera Margit se vydala na drá-
hu učitelky. Ve sboru proto vzdávám dík nejen členům, ale i jejich partnerům. 
Pokud není v páru pochopení pro práci a záliby toho druhého, nemůže vztah 
fungovat. Všem je potřeba poděkovat, je to skutečná oběť.

Jak hodnotíte současné mezilidské vztahy?
Bůh nám odpouští naše viny, jakož i my musíme odpouštět našim viníkům. 
Někdy se na druhého dlouho zlobíme, ale odpustit musíme všichni, jak káže 
víra. Avšak nikde není napsáno, abychom zapomněli. Ublížil jsi mi, já ti odpou-
štím, ale budu si to pamatovat.
Neumím být falešný. Když mám vůči někomu velké výhrady a nevážím si ho 
jako člověka, těžko se mu dívám do očí. Nemohu se zbavit dojmu, že to pozná.

Dáváte si do nového roku nějaká předsevzetí? Co byste chtěl popřát chrá-
movému i mužskému sboru v Píšti do dalších let? 
Všem lidem přeji zdraví a spokojenost s tím, co funguje. Nechtějme hory doly. 
Naše společnost žije mimo živelné pohromy, války a epidemie, náboženskou 
nesnášenlivost. Važme si toho. Chrámovému sboru přeji mladou krev, ale zá-
roveň, aby zkušení tahouni vydrželi co nejdéle. Mé poselství je stručné: Raduj-
me se a zpívejme!      T. Svoboda

Radujme se a zpívejme!
Rozhovor s Norbertem Němcem, sbormistrem píšťského chrámového sboru a mužského sboru ECHO

rozhovor

Dirigent  Typické gesto a zaujetí Norberta Němce.        Snímky M. Smolková

Setkání chrámových sborů v Píšti 2013.
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sport sport

Již pátým rokem se místní nadšenci účast-
ní Amatérské hokejové ligy (AHL), která  
se od svého založení hraje na zimním stadionu 
v Kravařích. Většina hráčů není registrována 
v žádné oficiální soutěži. Letos do AHL nově 
vstoupily další tři týmy a tím se tato liga stala  
co do počtu mužstev největší amatérskou sou-
těží v České republice. 

Pro všechny členy týmu HC Sršni je čest účastnit 
se AHL - i přesto, že naše výsledky nejsou vždy 
podle představ. Ale i v prohraném zápase dáváme 
do hry maximum, i když bývají soupeři sehranější 
a mají ve svých kádrech hokejisty s poloprofesio-
nální výkonností. Vysoké finanční nároky na účast 
pokrývají samotní hráči, celkové provozní náklady 
týmu dosahují až 70 tisíc korun na sezonu. Přes-
to chceme v AHL nadále startovat a dosahovat  
co nejlepších výsledků.

Šachový klub GOBE Píšť uspořádal 23. října  
ve spolupráci s naší základní školou a obcí již  
3. ročník turnaje žactva. Kromě hráčů ze ZŠ Píšť  
se jej zúčastnili i mladí šachisté ze sousedního  
Polska, celkem za šachovnice zasedlo 25 dětí včet-
ně dvou dívek.
Vítězové turnaje – starší žáci: 1. Jakub Křefký 6,5 
bodu, 2. Rafal Bulenda (PL) 6,0, 3. Jiří Plaček 5,5. 
Mladší žáci: 1. Tomáš Strachota, 2. Ondřej Křefký, 
3. Kamil Tlon (PL).        T. Svoboda, foto D. Křefká

Sršňům začala sezona

Šachový turnaj žáků

Každý tým čeká v této sezoně 28 zápasů. Začátek 
pro nás nebyl výsledkově ideální, v době redakč-
ní uzávěrky zpravodaje nám patřilo 18. místo  
po těchto odehraných zápasech: HC Štěpánkovice - 
HC Sršni Píšť 6:4, HC Derby Kouty - HC Sršni Píšť 
9:1, HC Otice - HC Sršni Píšť 3:3, HC Isotra - HC Sršni 
Píšť 8:1, HC Vikings - HC Sršni Píšť 4:4.

1. Markvartovice 5 4 1 0 32:10 9
2. Bolatice 5 4 1 0 29:16 9
3. Monaco Kouty 5 4 1 0 23:16 9
4. Isotra 5 3 0 2 26:18 6
5. Rebels Palestina 4 3 0 1 22:15 6
6. Senior Opava 5 3 0 2 26:24 6
7. Derby Kouty 5 2 1 2 24:19 5
8. MK Klemens 4 2 1 1 16:13 5
9. Zábřeh 5 2 1 2 18:17 5
10. Viking 5 2 1 2 14:9 5
11. Bohuslavice 3 2 0 1 14:9 4
12. Buldoci Branka 4 2 0 2 17:20 4
13. Štěpánkovice 4 2 0 2 16:20 4
14. Otice 5 1 2 2 15:22 4
15. Kozmice 4 2 0 2 16:24 4
16. Hať 3 1 1 1 18:10 3
17. Horní Lhota 4 1 1 2 16:21 3
18. Jaktař 4 1 0 3 15:19 2
19. Mexiko 4 1 0 3 13:19 2
20. Sršni Píšť 5 0 2 3 11:25 2
21. Prajz Hlučín 4 0 1 3 9:26 1
22. AZ Pneu Jaktař 1 0 0 1 1:7 0
23. Kobeřice 5 0 0 5 11:23 0

V této sezoně opět plánujeme již tradiční akci pro 
děti ze ZŠ Píšť. Nazýváme ji „Den s hokejisty“ a pro-
běhne po Novém roce v Buly aréně v Kravařích. 

Termín včas oznámíme všem zájemcům prostřed-
nictvím plakátů ve škole, na internetových strán-
kách obce a dalšími informačními kanály. Vstup  
na akci je pro děti i jejich doprovod zcela zdarma. 
Připraveno bude jako každý rok drobné občerst-
vení, oblíbené soutěže pro malé hokejisty, nájezdy  
na brankáře i minihokej. Moc se na Vaši účast těšíme!
Na závěr bych chtěl tímto článkem poděkovat 
všem sponzorům, kteří nám pomáhají naplnit klu-
bový rozpočet. Zvláštní díky patří i zastupitelům 
obce Píšť za finanční pomoc v minulých letech. 
Pevně věříme, že jejich velkorysost vydrží i v bu-
doucnu. Také děkuji všem hráčům za obětavost  
a srdíčko, které nechávají na ledě každou minutu 
ve všech zápasech. A čtenářům našeho zpravo-
daje přeji jménem celého kolektivu hokejových 
Sršňů příjemné a pohodově prožité vánoční svátky  
v kruhu nejbližších, pevné zdraví a mnoho radosti  
v novém roce 2015!              M. Kotyrba

fotbalový podzim

Muži I.A třída - sk. A
Výsledky TJ Slavia Píšť „A“: Píšť - Kylešovice 0:1, 
Štítina - Píšť 1:0, Píšť - Slavkov 3:2, Štěpánkovice 
- Píšť 4:2, Píšť - Oldřišov 4:2, Chlebičov - Píšť 2:1, 
Píšť - Darkovičky 2:1, Bílovec - Píšť 1:1, Píšť - Mokré 
Lazce 0:0, Bolatice - Píšť 2:0, Píšť - SO Bruntál 1:1, 
Hrabová - Píšť 2:3, Píšť - Vítkov 1:1.

1. Vítkov 9 3 1 28:12 30
2. Bolatice 7 3 3 23:16 24
3. Štítina 7 1 5 20:13 22
4. Chlebičov 5 4 4 23:25 19
5. Bílovec 5 3 5 22:19 18
6. Mokré Lazce 5 3 5 21:22 18
7. Hrabová 4 5 4 18:12 17
8. SO Bruntál 5 2 6 21:27 17
9. Kylešovice 4 4 5 16:17 16
10. Píšť 4 4 5 18:20 16
11. Slavkov 4 3 6 22:23 15
12. Darkovičky 4 3 6 14:21 15
13. Oldřišov 3 5 5 22:23 14
14. Štěpánkovice 3 1 9 17:35 10

Muži III. třída - sk. A
Výsledky TJ Slavia Píšť „B“: Služovice - Píšť „B“ 
1:1, Píšť „B“ - Bohuslavice „B“ 1:1, Sudice - Píšť „B“ 
6:3, Píšť „B“ - Oldřišov „B“ 2:0, Chlebičov „B“ - Píšť 
„B“ 5:2, Píšť „B“ - Dobroslavice 3:1, Budišovice - 
Píšť „B“ 2:4, Píšť „B“ - Bolatice „B“ 3:3, Štěpánkovice 
„B“ - Píšť „B“ 2:2, Píšť „B“ - Strahovice „B“ 2:1, Píšť 
„B“ - Štítina „B“ 2:1.

1. Chlebičov „B“ 8 2 1 34:13 26
2. Bohuslavice „B“ 6 4 1 29:19 22
3. Služovice 6 3 2 26:17 21
4. Píšť „B“ 5 4 2 25:23 19
5. Bolatice „B“ 5 3 3 23:19 18
6. Sudice 5 2 4 38:29 17
7. Štítina „B“ 5 2 4 18:12 17
8. Strahovice „B“ 4 3 4 18:19 15
9. Budišovice 2 3 6 20:27 9
10. Oldřišov „B“ 2 1 8 20:36 7
11. Štěpánkovice „B“ 0 5 6 15:33 5
12. Dobroslavice 0 4 7 15:34 4

Dorost - okresní soutěž
Výsledky TJ Slavia Píšť: Vřesina - Píšť 0:4, Píšť 
- Hněvošice 5:3, Těškovice - Píšť 6:0, Píšť - Šilhe-
řovice 2:0, Horní Benešov - Píšť 3:1, Píšť - Mokré 
Lazce 3:1, Raduň - Píšť 13:0, Píšť - Bolatice 3:6, 
Štěpánkovice - Píšť 8:3, Píšť - Darkovice 0:6, Píšť 
- Kozmice 0:3.

1. Horní Benešov 10 0 1 45:16 30
2. Bolatice 9 0 2 53:15 27
3. Raduň 8 0 3 49:26 24
4. Těškovice 7 0 4 39:19 21
5. Šilheřovice 6 1 3 41:18 19
6. Darkovice 5 3 3 42:18 18
7. Štěpánkovice 4 2 5 27:43 14
8. Píšť 4 0 7 21:49 12
9. Kozmice 3 0 8 25:42 9
10. Vřesina 2 1 7 13:50 7

11. Hněvošice 1 2 8 20:47 5
12. Mokré Lazce 1 1 9 25:57 4

Starší žáci - okresní přebor
Výsledky TJ Slavia Píšť: Píšť - Slavkov 1:0, Stěbo-
řice - Píšť 2:2, Píšť - Větřkovice 2:0, Kozmice - Píšť 
6:0, Píšť - Vávrovice 6:0, Píšť - Pustá Polom 0:0, Hať 
- Píšť 0:0.

1. Kozmice 7 0 0 59:12 21
2. Pustá Polom 5 1 1 20:11 16
3. Píšť 3 3 1 11:8 12
4. Slavkov 3 0 4 18:13 9
5. Hať 2 3 2 15:18 9
6. Stěbořice 1 3 3 14:23 6
7. Větřkovice 1 0 6 8:28 3
8. Vávrovice 0 2 5 3:35 2

Minižáci - region (1+5)
Výsledky TJ Slavia Píšť: Píšť - Šilheřovice 11:2, Dar-
kovičky - Píšť 10:3, Píšť - Dobroslavice 4:4, Kozmice 
- Píšť 7:3, Píšť - Hlučín „A“ 1:11, Píšť - Hať 1:9, Baník 
Ostrava „C“ - Píšť 10:4.

1. Hlučín „A“ 6 1 0 75:25 19
2. Kozmice 6 1 0 46:19 19
3. Hať 5 0 2 70:45 15
4. Darkovičky 3 1 3 60:37 10
5. Baník Ostrava „C“ 2 1 4 70:67 7
6. Dobroslavice 2 1 4 36:49 7
7. Píšť 1 1 5 27:53 4
8. Šilheřovice 0 0 7 13:102 0

Končící rok 2014 byl pro Tenisovou školu Píšť 
nadmíru vydařený. Počet pravidelně trénujících 
dětí se rozrostl ze tří na dvacet, což už vyžaduje 
dva trenéry a rozdělení malých tenistů do tří sku-
pin podle věku a výkonnosti.

Adepti bílého sportu od pěti let tráví aktivně čas 
nejen pravidelnými tréninky na zrekonstruova-
ném antukovém kurtu v Závadě nebo v zimě  
v tělocvičně ZŠ Píšť. „Pro děti připravujeme  
v průběhu sezony nejrůznější zábavné a sportovní 
akce, například táborák, noc v tělocvičně, soustře-
dění v Mokřinkách nebo dětský turnaj v Chuchel-
né,“ přibližuje bohaté aktivity Tenisové školy Píšť 
hlavní trenér Tomáš Kelíšek, který v létě úspěšně 
složil trenérské zkoušky a získal tak licenci.
Mezi jeho další plány patří založení spolku Teni-
sový klub Píšť. „Jelikož u nás v obci zatím neexis-
tuje tenisové zázemí, jsem členem Spartaku Chu-
chelná. Zájem o členství v novém klubu je velký. 
Oslovilo mě už okolo dvaceti nadšenců a další 
se postupně přidávají. Rádi bychom se následně 
přihlásili do soutěže a na výkonnostní úrovni tak 
navázali na úspěch Prajzského tenisového turnaje, 
který už má za sebou dva vydařené ročníky,“ dopl-
ňuje Tomáš Kelíšek.
Spolu s místními milovníky tenisu sleduje s nad-
šením přestavbu sportovního areálu v Píšti a věří, 
že děti i jejich rodiče už v blízké budoucnosti 
nebudou muset cestovat za tenisovými zážitky  
do Závady, Vřesiny, Darkovic a dalších okolních obcí.
„Velké poděkování patří panu Mgr. Lukáši Hrubé-

Úspěšný rok Tenisové školy Píšť
mu, řediteli naší školy, který nám vychází vstříc  
v zajištění podmínek pro zimní tréninky v tělocvič-
ně. Děkuji také všem rodičům a dalším rodinným 
příslušníkům, jež se aktivně podílejí na přípravě  

a vedení tréninků,“ dodává na závěr Tomáš Kelíšek.
Bližší informace o Tenisové škole Píšť naleznete  
na www.tenispist.estranky.cz.              T. Svoboda

Snímky autor a archiv tenisové školy

V roce 2014 se členové Šachového klubu 
GOBE Píšť poprvé sešli v nové útulné klu-
bovně v areálu TJ Slavia. Stará klubovna už 
dosloužila, protože se nachází v objektu re-
staurace U Slaninů a ten se bude brzy rekon-
struovat.

První zápas sezony čekal na naše šachisty  
19. října na nové domácí půdě v areálu Slavie. 
Proti Malým Hošticím jsme již po třech ho-
dinách prohrávali 2:4, když své partie rychle 
ztratili Jakub Křefký a Jiří Joško. Remízy Karla 
Meisela, Manfreda Křefkého, Roberta Navráta  
a Jana Strachoty na průběžné ztrátě nic ne-
změnily a zdálo se, že si soupeř odveze hladkou 
výhru. Na zbývajících dvou deskách ale zabo-
jovali Werner Křefký a Josef Kotula - oba své 
partie vyhráli a zápas tak skončil remízou 4:4.

Sestava družstva ŠK GOBE Píšť
Šach. Jméno Rtg
1 Meisel Karel 1.720
2 Křefký Manfréd 1.793
3 Joško Jiří 1.632
4 Karásek Jaroslav 1.648

ŠK GOBE v nových prostorách
5 Kotula Josef 1.642
6 Křefký Verner 1.652
7 Strachota Jan 1.529
8 Návrat Robert 1.542
9 Škrob Jaroslav 1.669
10 Macháček Jiří 1.344
11 Plaček Tomáš 1.516
12 Horný Prokop 1.508
13 Tomíček Miloslav 1.381
14 Křefký Jakub 1.198

D. Křefká
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Myšlenkou vybudovat minihřiště s umělým po-
vrchem jsme se v TJ Slavia Píšť zabývali spolu  
s vedením obce už řadu let. Několikrát byla po-
dána žádost o výstavbu tzv. „Oranžového hřiště“ 
z programu ČEZ - multifunkčního hřiště, které  
je použitelné pro tři desítky sportů v létě i v zimě.

Bohužel jsme opakovaně nebyli uspokojeni. Letos 
jsme podali žádosti i v programu Fotbalové asoci-
ace ČR (FAČR) „Výstavba unifikovaných minihřišť 
- Grassroots UEFA“. Z dotace Ministerstva školství, 
mládeže a tělovýchovy (MŠMT) mělo být uspoko-
jeno celkem deset oddílů a my jsme se v prvním 
kole umístili na 13. místě.
V průběhu schvalování dotace na MŠMT a ne-
ustálého oddalování začátku projektu 
(některé oddíly od svého záměru od-
stoupily) jsme se ve druhé polovině 
srpna posunuli na 10. místo a tím 
k možné realizaci projektu. V tu 
chvíli jsme měli zhruba dva týdny 
na dořešení veškerých povolení  
a smluv, pokud jsme chtěli stihnout 
čerpání a realizaci této dotace ještě 
letos - termín pro ukončení projektu  
a vyúčtování dotace byl pevně stanoven  
na 30. listopad tohoto roku! A to se nakonec povedlo.
V polovině září jsme předali staveniště - prostor 
mezi čerpací stanicí automatické závlahy s nádrží 
a potokem - vybrané firmě Intoza Ostrava, která 
měla za úkol připravit spodní stavbu. Během její 
realizace, plánované zhruba na měsíc, se Intoza 
musela vypořádat s nepředvídaným množstvím 
problémů a překážek.
Především se při výkopových pracích narazilo  
na pozůstatky někdejší skládky odpadů, konkrét-
ně na popel, sklo, staré obrazovky a také na velké 

Výstavba minihřiště s umělou trávou

množství výrobního odpadu z lisovny v Chuchel-
né. Poté se v průběhu přípravy základové vrstvy 
řešily problémy s prosakující spodní vodou, která 
zapříčinila v několika místech výměnu částí podlo-
ží spodní stavby a nad rámec projektu se musela 
prakticky dvojnásobně navýšit celková vrstva ka-
meniva v podkladu.
Bohužel, důsledkem těchto nepředvídatelných 
skutečností bylo nejen zpoždění realizace mi-
nihřiště, ale samozřejmě i navýšení ceny této části 
díla, která se z půl milionu korun vyšplhala na celý 
milion. Ovšem byli jsme opravdu rádi, že se tato 
část podařila zrealizovat a nedošlo k nejhoršímu 
- přerušení nebo dokonce zrušení stavby. Přišli 
bychom tak o dotaci z FAČR, ale odvedenou práci 

bychom samozřejmě museli zaplatit.
Na začátku listopadu jsme předali sta-

veniště firmě EKKL z Kroměříže, která 
byla vybrána pro realizaci pokládky 
umělého povrchu třetí generace 
(UT3G) a dokončení celého díla 
(povrchu minihřiště). Firma polo-

žila na připravený podklad kober-
cové pásy umělého trávníku s šesti-

centimetrovým chlupem a bílými pásy 
čar. Poté slepila celý koberec do jednoho 

kusu. Následně byl povrch koberce částečně zasy-
pán křemičitým pískem, který vyplnil spodní část 
chlupu a zatížil koberec. Jako horní vrstva zásypu 
byl použit drcený gumový granulát tvořící měkký 
povrch celého minihřiště.
Dílo bylo předáno v polovině listopadu a jeho 
hodnota 700.000 Kč je plně hrazena z dotace 
FAČR. Veškeré náležitosti vyúčtování dotace  
se podařilo včas odeslat.
Bohužel, vzhledem k uvedeným stavebním kom-
plikacím nebyly zatím provedeny další důležité 

části stavby - mantinelový systém s oplocením  
a sítí, chodník kolem celého hřiště a také úprava  
a revitalizace části potoka podél hřiště (dokud je  
k potoku možný dojezd těžké techniky).
Pokud chceme využívat hřiště už v nastávajícím 
zimním období, budeme muset zakoupit a in-
stalovat provizorní oplocení hrací plochy, aby  
se omezilo chození mimo povrch a zanášení ko-
berce nečistotami a okolním blátem. Jeho odstra-
nění z umělé trávy je velmi obtížně a může povrch 
poškodit. Podobně nepřípustný je na umělém 
trávníku pohyb zvířat (nejčastěji psů), kouření  
a znečišťování povrchu pitím a jídlem.
Doufáme, že se v roce 2015 podaří co nejdříve vy-
členit prostředky z rozpočtu obce nutné k dokon-
čení této investice a k jejímu plnohodnotnému vy-
užívání pro všechny složky a zájemce o celoroční 
sportování na umělém povrchu. Věříme, že bude 
zájem především mezi naší mládeží.
Závěrem bych chtěl poděkovat za spolupráci  
a podporu tohoto projektu obecnímu úřadu  
a někdejšímu vedení obce v čele se starostou Mgr. 
Františkem Jarošem, pracovníkovi obce Petru Ski-
bovi (zpracovával žádosti a materiály pro tento 
projekt) a hlavně našemu kolegovi, místopředse-
dovi TJ Slavia Píšť Ing. Milanu Hudeczkovi, který 
stavbě obětoval mnoho času a někdy i nervů.
Doufáme, že i s novým vedením naší obce bude 
pokračovat spolupráce tak, jako v uplynulých de-
setiletích, a budeme se moci opřít o podporu obce 
při naší další činnosti - nejen sportovní, ale i kultur-
ní a společenské.              D. Šebestík

předseda TJ Slavia Píšť

Přejeme kupu bílých hvězdiček
v záři všech dětských očiček

při rozsvícení vánočního stromku
v tom Vašem krásném domku

Přejeme to, co lidé málo mají
i když to velmi dobře znají

tedy štěstí, zdraví v novém roce
a hodně lásky nejen na Vánoce!

Chybí nejen mantinely   Pokud má být hřiště využíváno už v nastávajícím zimním období, bude 
nutné zakoupit a instalovat provizorní oplocení hrací plochy.                    Snímky T. Svoboda

Další sezona Ministrantské florbalové ligy  
se rozběhla a je již v plném proudu. Po minulém 
roce, který pro nás nebyl moc úspěšný, bychom  
se chtěli opět probojovat do play-off.

První zápas proti Šilheřovicím byl velmi vyrovna-
ný. Bohužel pro nás skončil nešťastně, neboť jsme 
dostali v poslední vteřině zápasu z protiútoku roz-
hodující branku. Šilheřovice se tedy mohly rado-
vat z výhry 4:3.
Zápas s Ludgeřovicemi se nám naopak nadmíru 
povedl, když jsme dokázali našeho soka porazit  
po skvělém výkonu vysoko 7:2. Ve druhém kole 
jsme očekávali nesmírně těžké zápasy. Proti 
obhájcům titulu z Bohuslavic se hrálo ve vyso-
kém tempu, utkání bylo nečekaně vyrovnané, ale  
nakonec jsme podlehli 4:6.

V Bolaticích se 11. listopadu 2014 konalo letošní florbalové setkání mezi týmy z hlučínské oblasti. Sjely 
se výběry Oldřišova, Kobeřic, Bolatic, Píště, Hlučína-Rovnin, Štěpánkovic, Bohuslavic a Dolního Benešova. 
V tradičním turnaji naši žáci remizovali s týmem Kobeřic 2:2, remízy dosáhli i s týmem Štěpánkovic (1:1), 
družstvo z Hlučína - Rovnin porazili 4:0 a postoupili tak do semifinále turnaje. V něm podlehli Oldřišovu 
3:5. V utkání o konečné třetí místo v závěru zvítězili nad týmem Bolatic 4:1 a obsadili krásný bronzový 
stupínek.
Gratulujeme a děkujeme všem reprezentantům naší školy za předvedený výkon a krásný výsledek!

Text a foto web ZŠ Píšť

Ministranti zahájili 
florbalovou sezonu

Bronz žáků z mistrovství Hlučínska

Štěpánkovice plnily v dalším zápase roli jasného 
favorita. Dokázaly nás dostat pod velký tlak, ale 
naše výborná defenzivní hra podpořená skvělým 
výkonem brankáře jim dělala očividně problémy. 
Štěpánkovice ovšem prolomily náš obranný val, 
otočily stav a vyhrály 6:4.
V následujícím střetnutí s Ostravou - Mariánskými 
Horami, které vyhrály naši Ministrantskou florba-
lovou ligu už třikrát, nás čekal další tvrdý oříšek.  
Po první třetině si soupeř udržoval pohodlný 
náskok 5:2. Náš tým ovšem obrovsky zabojoval  
a dokázal otočit stav na 6:5. Zápas nabíral na ob-
rátkách a ve třetí třetině už šlo prakticky o vyrov-
naný boj na obou stranách. Po závěrečném hvizdu 
bylo skóre nerozhodné 8:8.
Na řadu tak přišly samostatné nájezdy. Napětí 
se dalo krájet. Až v nekonečné deváté sérii do-
kázal tým Ostravy - Mariánských Hor proměnit  
a rozhodnout zápas ve svůj prospěch. Získa-
li jsme sice pouze jeden, ale pro nás nesmírně 
cenný bod.

Bezprostředně po tomto těžkém zápase nás čekal 
další. Byli jsme již značně vyčerpaní, takže jsme se 
proti obvykle hratelnému Oldřišovu dlouho trápili. 
Po mohutném náporu ve třetí třetině jsme nako-
nec prohráli těsně 5:6.

1. Bohuslavice 6 3 2 0 1 40:26 13
2. Mariánské Hory 6 3 1 1 1 45:34 12
3. Štěpánkovice 6 3 0 1 2 40:30 10
4. Hať 5 3 0 1 1 28:22 10
5. Zábřeh 4 3 0 0 1 34:20 9
6. Ludgeřovice 6 3 0 0 3 34:34 9
7. Oldřišov 7 3 0 0 4 34:47 9
8. Šilheřovice 4 2 0 0 2 26:20 6
9. Píšť 6 1 0 0 5 18:24 3
10. Hlučín 6 1 0 0 5 22:63 3

V lednu máme v plánu zorganizovat florbalový 
turnaj pro žáky a žákyně 7., 8. a 9. třídy naší základ-
ní školy. Tímto zveme všechny případné zájemce  
a budeme se těšit na setkání.           P. Neminář

Ve Frenštátě pod Radhoštěm se 17. listopadu 
konal již 7 ročník horského běhu. Náročnou, 
ale krásnou trať dlouhou 35 km s převýšením 
1.200 m zvládla Dagmar Křefká v čase 4:09 
hod. a tím se stala absolutní vítězkou ženské 
kategorie. Stejnou trasu si na vlastní tlapky 
zkusila i fenka Cassi se svým páníčkem Man-
fredem Křefkým a obsadili ve své kategorii 
krásné 2. místo.     T. Svoboda

Frenštátský horský 
běh a dogrunning
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První říjnovou neděli 2014 přijali pozvání do zasedací místnosti Obec-
ního úřadu v Píšti rodiče se svými děťátky, které se narodily v měsících 
květen - srpen 2014. V tomto období přišlo na svět v naší obci osm mimi-
nek - tři chlapci a pět děvčátek. 

Děti narozené v první polovině roku 2013

Adam Přívětivý  Elen Medvecová
Jakub Bielak  Stela Drobná
Mikuláš Kašný  Mariana Žurková
    Anežka Svobodová
    Laura Chřibková

Sváteční dopoledne prožili rodiče se svými dětmi ve společnosti prvňáč-
ků z naší školy, kteří vystoupili s pěkným doprovodným programem pod 
vedením paní učitelky Zdislavy Moricové. O hudbu a zpěv se již tradičně 
postarala místní schola.

Noví občánci byli zapsáni do Pamětní knihy obce Píšť. Spolu s gratulacemi 
byly z rukou tehdejšího starosty obce Mgr. Františka Jaroše rodičům pře-
dány hračky pro jejich děti a finanční dary. Pro vzpomínku na tento slav-
nostní den dostali rodiče fotografie, o které se postarala paní Magdalena 
Smolková.

Rodičům a dětem přejeme zdraví a lásku ve šťastných rodinách.

Vítáme Tě, broučku malý
do života mezi nás,

vždyť Tě čeká život celý
a s ním tolik, tolik krás...

M. Halfarová, snímky M. Smolková

Slavnostní vítání 
nových občánků

Setkání se seniory
Každoroční oblíbené „Setkání se seniory“ se letos 
uskutečnilo v úterý 7. října. Pozvání do tělocvičny 
Základní školy v Píšti přijalo více než 180 seniorů 
starších 65 let. 

Program byl zahájen milým vystoupením Pěvecké-
ho sboru ZŠ Píšť pod vedením paní učitelky Mgr. 
Karin Schwarzerové.  Naši senioři byli bývalým 

starostou obce Mgr. Františkem Jarošem přivítáni  
a posléze informováni o dění v obci - o probíhajících 
investicích, o plánovaných záměrech obce a jiných 
společenských událostech nejen v rámci Píště, ale 
i v oblasti česko-polské spolupráce a hlučínského 
regionu.
Někdejší místostarosta obce Ing. Walter Boček pre-
zentoval statistické údaje obce za uplynulé období 

- o počtu obyvatel, narozených dětech, uzavřených 
manželstvích, složení obyvatelstva, o jubilantech, 
úmrtích a další. K příjemné pohodě a dobré náladě 
přispělo vtipné vystoupení Bolatických seniorek slo-
vem i zpěvem v našem hlučínském nářečí.
Pro zúčastněné bylo připraveno občerstvení zajiš-
těné členkami Komise sociálně-zdravotní, školské  
a kulturní Rady obce Píšť.  Dobrá nálada a veselá 
mysl vydržela našim seniorům i v průběhu vystou-
pení pana Hofrichtera, který svým zpěvem a hrou  
na harmoniku rozveselil a rozezpíval snad každého. 
Součástí Besedy se seniory byla i výstava obrazů pod 
názvem „Hlučínsko a polské gminy očima malířů“.   
V prostorách tělocvičny ZŠ Píšť bylo vystavováno 
48 obrazů malířů českého a polského příhraničí pod 
záštitou Sdružení obcí Hlučínska a polských gmin Ki-
etrz, Krzanowice, Krzyzanowice a Pietrowice Wielkie.  
Amatérští malíři zachytili ve svých obrazech krásy  
a zajímavosti našeho regionu pro nás i generace 
budoucí. 
Projektu se účastnil a naši obec svými malbami vý-
znamně reprezentoval místní malíř pan Gerhard 
Zug.                                      M. HalfarováSnímky M. Smolková

jubilantiPLÁN AKCÍ SPOLKŮ  
A ZÁJMOVÝCH SDRUŽENÍ

10. 1. Maškarní ples pro dospělé  
(Uličníci z konce světa)

16. 1. Myslivecký ples (Myslivecké sdru-
žení Píšť - Hůrky)

23. 1. Chovatelský ples (ZO ČSCH 
Píšť)

31. 1. Ples TJ Slavia Píšť
31. 1. Maškarní ples s Hopsalínem 

(SRPŠ při MŠ)
7. 2. Ples Strassenfestu 2014
14. 2. Hasičský ples (SDH Píšť)
21. 2. Maškarní ples pro děti  

(SRPŠ při ZŠ)
21. - 22. 3. Velikonoční výstava na zahrád-

kářské chatě (ZO ČSZ Píšť)
28. 3. Ukázka řezu ovocných stromů  

na farní zahradě (ZO ČSZ Píšť)
Březen Bazar dětských oděvů a hraček 

(Klub maminek s dětmi Píšť)
Duben Jarní pochod  

(Klub maminek s dětmi Píšť)
Duben Odemykání lesa (SRPŠ při MŠ)

Oslavenci   Objektiv Magdy 
Smolkové zachytil v průběhu října 
a listopadu některé z našich jubi-
lantů. Diamantovou svatbu oslavili 
manželé Anna a Vilém Křižákovi 
(na horním snímku), zlatou svat-
bu manželé Věra a Reinhold Hei-
dutzkovi (dole). Paní Elfrída Bočko-
vá se dožila krásných 87 let.
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společenská rubrika, infoservis

společenská kronika

ŽIVOTNÍ JUBILEA
Také podzim roku 2014 má své jubilanty.  
V kruhu rodin a přátel oslavili  80., 85. a vyš-
ší narozeniny  tito naši spoluobčané:

ŘÍJEN
Gotharda Birtková 93 let
Hildegarda Klíšťová 85 let
Erhard Pacur 91 let
Anna Stachová 87 let
Emilie Kotyrbová 95 let
Elfrída Bočková 87 let
Emília Suchánková 88 let

LISTOPAD
Elfrída Prengelová 89 let

Tak tiše jako sen
přiblížil se narozenin den

Štěstí, zdraví ať Vám slouží  
a splní se, po čem Vaše srdce touží

Měsíce říjen a listopad byly také ve zname-
ní slavnostních vzpomínek na společný slib 
věrnosti a první manželské políbení.

Zlatou svatbu oslavili manželé:
Věra a Reinhold Heidutzkovi

Diamantovou svatbu oslavili manželé:
Anna a Vilém Křižákovi

Anežka a Josef Chřibkovi

Přejeme všem oslavencům dobré zdraví, ra-
dost a mnoho dalších spokojených let. 

Místo Píšť a rok 2014 byly počátkem společ-
né manželské cesty životem pro 17 novo-
manželských dvojic. Převážně byla manžel-
ství uzavírána v kostele sv. Vavřince, ale také 
na obecním úřadě a v přírodě, tedy na místě 
netradičním. 

Hana Kneifelová Jiří Firák
Lucie Václavková Aleš Bobřík
Veronika Franzová Marcel Urbanský
Veronika Luzarová Jiří Zajíček
Pavla Moricová Lukáš Satke
Hana Sochová Michal Hudeček
Michaela Václavková Michal Strýček
Jana Galdiová Martin Kremser
Hana Zlotá Petr Homola
Martina Sieberová Ivo Zajíček
Hana Chřibková Aleš Vrchovecký
Ivana Tisovská Tomáš Zevel
Ivona Chříbková Pavel Rossmann
Renata Bočková Martin Lasák
Lucie Minároviechová Jan Groh
Pavlína Pončíková Kamil Šamárek
Vendula Gajdová Radim Hlobil

(pozn.: modře vyznačení snoubenci jsou z Píště)

NOUZOVÉ BEZPLATNÉ LINKY
112 - centrální tísňová linka v zemích EU
150 - Hasičský záchranný sbor ČR
155 - Zdravotnická záchranná služba ČR
158 - Policie ČR

KRIZOVÉ BEZPLATNÉ LINKY
116 111 - Linka bezpečí pro děti a mládež
800 200 007 - Linka seniorů v nouzi

LÉKAŘI
595 055 109 - Praktický lékař - MUDr. Kubínová 
595 055 130 - Zubní ordinace - MUDr. Poláčková

PORUCHOVÉ SLUŽBY
840 114 115 - ELEKTRO           1239 - PLYN
595 055 944, 736 773 204  - VODA (obec)

OBECNÍ ÚŘAD PÍŠŤ
595 055 941 - sekretariát

NA VĚČNOST ODEŠLI...
Letos jsme se rozloučili s těmito spoluobčany: 

Edeltrauda Jarošová
Anastazie Gaidová

Gertruda Kašná
Hana Vybíralová

Jan Kašný
Helena Krajíčková
Helena Sollichová
Elfrýda Plačková

Vilém Fojtík
Antonín Dominik
Maxmilián Kryštof

Dušan Poláček
Verner Blokeš
Josef Kelíšek
Jaroslav Mec

Hubert Kozelek
Jiří Kolář

Anežka Iskrová
Žofie Fabíková

(pozn.: k datu 8. 12. 2014)
 M. Halfarová

PF 2015PF 2015

Krásné Vánoce, pevné zdraví
a splněné naděje Vám přejí

Rada a Zastupitelstvo obce Píšť


